
 

 

 

 

Besluitenlijst vergadering gemeenteraad 11 november 2014 
 

Aanwezige leden: mevrouw Kiers (DSSW), mevrouw Mones (Gemeentebelangen), de heer Moes 

(VVD), mevrouw Masselink (VVD), de heer Bijl (CDA), de heer Kreike (Sterk Westerveld), de heer 

De Haas (Gemeentebelangen), de heer Puper (PvdA), de heer Siebering (PvdA), mevrouw Bierhoff 

(Progressief Westerveld), de heer Den Hollander (Progressief Westerveld), de heer Doeven (DSSW; 

vanaf 19.45 uur), de heer Ballast (CDA), mevrouw Volman (PvdA), mevrouw Van den Belt (CDA), 

de heer Bloemerts (VVD), de heer Langenkamp (Progressief Westerveld). 

 

Afwezig: - 

 

Namens het college aanwezig: Wethouder Smidt, wethouder Van Schelven, wethouder Geertsma, 

tevens aanwezig de heer Dusink (gemeentesecretaris). 

 

Voorzitter: de heer Jager. 

 

Griffier: mevrouw A. Middelkamp. 

 

 

1. Opening 

De voorzitter meldt dat onduidelijk of de heer Doeven nog aan zal schuiven. Of hij nog komt hangt af 

van zijn herstel na een ziekenhuisbezoek eerder vandaag.  

 

2. Vaststellen agenda en vergaderorde 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

3. Voorstel tot vaststellen van de Programmabegroting 2015 en Tweede Bestuursrapportage 

2014 

De eerste termijn van de beraadslagingen is schriftelijk gevoerd. Bij dit verslag zijn de schriftelijke 

bijdragen van de fracties en de schriftelijke reactie van het college gevoegd. Zij maken integraal 

onderdeel uit van het verslag. In de eerste termijn zijn twee moties ingediend. Motie 1 gaat over de 

tijdelijke werkverbanden bij Reestmond en is door alle fracties uit de gemeenteraad ingediend. Motie 

2 gaat over het ‘Right to challenge’ en is door het CDA ingediend. Deze moties hangen aan het 

verslag en maken daar onderdeel van uit.  

 

De voorzitter geeft het voorstel voor de tweede termijn in bespreking. Achtereenvolgens krijgen de 

fracties van Progressief Westerveld, VVD, Gemeentebelangen, PvdA, DSSW, CDA en Sterk 

Westerveld het woord. Het college krijgt de gelegenheid om in tweede termijn te reageren op de door 

de fracties ingebrachte onderwerpen.  

 

In de tweede termijn wordt door de fracties van DSSW en Progressief Westerveld een motie (nummer 

3) over de sport- en cultuurcoaches ingediend. Deze motie hangt aan dit verslag en maakt daar 

onderdeel van uit.  

 

Na afloop van de tweede termijn geeft de voorzitter de fracties kort de gelegenheid om in een derde 

termijn in te gaan op de motie sport- en cultuurcoaches die door DSSW in tweede termijn is ingediend. 

Naar aanleiding van de toezegging van wethouder Geertsma dat hij begin van 2015 komt met een 

evaluatie van de werkzaamheden van de sport- en cultuurcoaches, trekken DSSW en Progressief 

Westerveld hun motie over dit onderwerp in. 

 



Na afloop van de beraadslagingen gaat de voorzitter over tot de besluitvorming. Het voorstel tot 

vaststellen van de Programmabegroting 2015 en de Tweede bestuursrapportage 2014 wordt unaniem 

aangenomen. Motie 1 over de tijdelijke dienstverbanden bij Reestmond wordt unaniem aangenomen. 

Motie 2 over het ‘Right to challenge’ wordt unaniem aangenomen. Motie 3 over de sport en 

cultuurcoaches is ingetrokken en wordt niet in stemming gebracht.  

 

Bij de bespreking van de begroting 2015 en de Tweede bestuursrapportage 2014 doet het college de 

volgende toezeggingen: 

 het college zegt toe om ‘de begroting in 1 oogopslag’ verder uit te werken; 

 het college zal in januari 2015 de gemeenteraad voorstellen voor breedbandvoorzieningen in het 

buitengebied toezenden; 

 het college draagt er zorg voor dat op 9 december de gemeenteraad wordt geïnformeerd over de 

stand van zaken rondom Stad en Esch en het Dingspilhuus; 

 

 wethouder Smidt zegt toe de gehouden publieksbijeenkomsten (sociale structuurvisie, 

bestemmingsplan buitengebied, ondernemersbijeenkomsten, college bijeenkomsten in het kader 

van het collegeprogramma) met de raad/commissie te willen evalueren. Het college komt met 

een voorstel daartoe; 

 wethouder Smidt zegt toe de afspraken met de ondernemers over het Toeristisch 

Investeringsplan aan de raad te zenden en een overzicht te verstrekken van de bijdragen die tot 

nu toe door de ondernemers in het fonds zijn gestort; 

 wethouder Smidt zal met een voorstel komen tot wijziging van de APV. De fracties kunnen 

vooraf suggesties doen tot (mogelijke) deregulering. Deze suggesties zullen worden 

meegewogen bij een advies dat via de reguliere weg – via de commissie – aan de raad zal 

worden aangeboden; 

 

 wethouder Van Schelven blijft zich inspannen om, samen met de betrokken partijen rond de 

lelieteelt, een agenda op te stellen op basis waarvan een gesprek kan worden gevoerd. Van de 

resultaten zal de raad op de hoogte worden gesteld, ook indien een dergelijk gesprek niet tot 

stand komt; 

 wethouder Van Schelven zegt toe een korte notitie op te stellen waarin de voor- en nadelen van 

de huidige samenwerking met Meppel in beeld worden gebracht en waarin ook een overzicht 

van kosten en te verwachten baten wordt gegeven; 

 

 wethouder Geertsma zegt toe het antwoord dat hij in de vergadering heeft gegeven over de 

bezuinigingen op het wegenonderhoud schriftelijk aan de gemeenteraad te zenden; 

 wethouder Geertsma zegt toe dat de Veendijk, bij voorrang, als een 60 km zone zal worden 

aangewezen. Dit zal eerst gebeuren op basis van snelheidsborden. De feitelijke inrichting volgt 

dan later; 

 wethouder Geertsma zegt toe om met de commissie overleg te voeren over het effect van het 

inzamelen van plastic afval op de wijze van inzameling van grijs afval.  

 wethouder Geertsma zegt toe in 2015 zal bekijken of er een oplossing kan worden gevonden 

voor een andere tarifering van het aanbieden van takken etc. bij het afvalbrengstation; 

 wethouder Geertsma zegt toe over de pilots onderhoud groen door de dorpsgemeenschappen 

met de commissie in gesprek te gaan, in het bijzonder over de tegenkrachten die vanuit de markt 

ontstaan;  

 wethouder Geertsma zegt toe in het begin van 2015 te komen met een evaluatie van de 

werkzaamheden van de sport- en cultuurcoaches. De (mogelijk) nieuwe taken zullen dan ook in 

beeld worden gebracht. De wens van de commissies zal worden betrokken bij de afweging of er 

al dan niet extra gelden moeten worden uitgetrokken ter dekking van de inzet in de tweede helft 

van 2015 en  verdere jaren; 



 wethouder Geertsma zal in de maand januari/februari een definitief voorstel aan de 

raad/commissie aanbieden over de oplossing rond het verdwijnen van het pupillenveld (Brede 

school) te Dwingeloo. 

 

4. Voorstel tot het vormen van een voorziening vervangingsinvesteringen riolering en versneld 

afschrijven boekwaarde en verschuiven van een deel van de opbrengst rioolheffingen naar 

onroerende zaakbelasting 

De voorzitter geeft het onderwerp in bespreking. Na bespreking in twee termijnen wordt het 

onderwerp per beslispunt in stemming gebracht.  

Beslispunt 1 wordt unaniem aangenomen. 

Beslispunt 2 wordt aangenomen. De fracties VVD, CDA en PvdA stemmen voor, de fracties Sterk 

Westerveld, Gemeentebelangen, Progressief Westerveld en DSSW stemmen tegen. 

Beslispunt 3 wordt aangenomen. De fracties Sterk Westerveld, VVD, CDA en PvdA stemmen voor, 

de fracties Gemeentebelangen, Progressief Westerveld en DSSW stemmen tegen.  

Beslispunt 4 wordt aangenomen. De fracties Sterk Westerveld, VVD, CDA en PvdA stemmen voor, 

de fracties Gemeentebelangen, Progressief Westerveld en DSSW stemmen tegen.  

Het voorstel is aangenomen.  

 

5. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering.  

 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 16 december 2014. 

 

 

 

 

De voorzitter,     De griffier, 

H. Jager     A. Middelkamp 

 

De videoweergave van de bespreking vormt met deze besluitenlijst het verslag van de 

raadsvergadering. Deze videoweergave kunt u beluisteren op www.gemeentewesterveld.nl onder 

bestuur, raad, uitzending raadsvergadering. 

http://www.gemeentewesterveld.nl/


Begroting 2015. Inbreng eerste termijn fractie Progressief Westerveld. 

Voorzitter,  deze vergadering over deze begroting was voor ons nu niet nodig. Bij de 

Perspectiefnota heeft Progressief Westerveld al gevraagd: "Waarover moet het dan in 

november gaan? Immers het college komt in januari/februari met een plan werd toentertijd 

gezegd. In de 2de Bestuursrapportage staat nu dat  college verwacht in de eerste helft 2015 

met een plan te kunnen komen. In de begroting staat blz. 15, zo mogelijk bij de 

Perspectiefnota en anders bij de Begroting 2016. 

Voorzitter, de begroting is de uitwerking van hetgeen in de Algemene Beschouwingen, 

tijdens de behandeling van de Perspectiefnota is voorgesteld. Die Perspectiefnota en eerste 

burap bevatten voor Progressief Westerveld weinig nieuws om er uitgebreid bij stil te staan. 

Het betreft beleid waar Progressief Westerveld in de vorige periode zelf 

verantwoordelijkheid voor heeft genomen. 

Zoals het college schrijft: Bij het opstellen van de begroting 2015 en de meerjarenraming 

2016-2018 is voortzetting van bestaand beleid, dat wil zeggen het beleid van de vorige 

raadsperiode, het uitgangspunt, tenzij hierin door de raad andere keuzes gemaakt worden. 

Dat doet Progressief Westerveld deugd en betekent inderdaad dat wij kunnen instemmen 

met deze begroting behalve als er andere keuzes gemaakt worden. Wij zijn ook blij dat de 

reserve rekeningsaldo, door dit college ook wordt omschreven als goed functionerend. Ik 

kan me de opmerkingen van de PvdA en CDA in de vorige periode nog wel herinneren, daar 

deugde echt niets van. Ik ben blij dat nu met terugwerkende kracht er zoveel goedkeuring te 

horen is. 

Het verbaast ons wel enigszins dat het college zoveel tijd neemt om te komen tot nieuw 

beleid. Progressief Westerveld heeft toegejuicht dat het college de tijd neemt om te 

luisteren naar de samenleving. Maar dat er nu staat dat het nieuwe beleid  zichtbaar wordt 

bij de begroting 2016, is toch niet wat wij voor ogen hadden.  

Bovendien zijn wij bezorgd over “het oor te luisteren leggen bij de samenleving”.  

Progressief Westerveld heeft  eerder bij de Perspectiefnota gezegd: "Maak gebruik van 

gemeenten die hier al verder mee zijn, huur desnoods een bureau in, bouw evaluatie 

momenten in en betrek de samenleving bij de verwerking van alle wensen." 

De geplande avonden zijn geweest, wij hebben niet de indruk dat dit nu het begin van 

participatie is. Er zijn ook digitale wensen ingediend, de vraag is of het college al deze vragen 

en antwoorden, in een soort reactienota wil voorleggen aan de raad? Wellicht dat onze 

zorgen dan deels weggenomen worden. Progressief Westerveld vindt dit van belang omdat 

na deze gesprekken het collegeprogramma wordt geschreven en op basis hiervan zal worden 

gekeken waar de bezuinigingen mogelijk zijn. Onze vraag is hoe ziet het college dat?  De 

bezuinigingen zijn toch niet door de inwoners aangegeven? 

Voorzitter er is in de Perspectiefnota wel een aantal toezeggingen gedaan, voortkomend uit 

het coalitieakkoord. Zoals het komen tot een gedragscode voor de lelieteelt en de realisatie 

van snel internet. De vraag is waar staat in deze begroting daarvan de uitwerking. Storend 



vinden wij ook dat er elk jaar fouten worden gemaakt. Bijvoorbeeld op blz. 12 begroting 

staat een bedrag van  € 98.000 dat verwerkt is als een storting terwijl het een onttrekking 

moest zijn. Bij failliet gaan Speelwerk is een onjuist opgenomen bedrag van 420.000,- euro. 

De vraag is wilt u extra aandacht besteden aan het voorkomen van fouten?  Gekoppeld 

daaraan de aloude vraag om ook de begroting SMARTer te formuleren. Er staan zinnen die je 

na twee keer lezen nog niet snapt. 

Een groot verschil van mening heeft Progressief Westerveld met deze coalitie over de 

financiële kant van de Decentralisaties. Over de inzet van het ambtelijk apparaat i.v.m. de 

transities niets dan lof, maar….. Het college streeft er naar de kosten van de transities 

binnen het door het Rijk beschikbaar gestelde budget te houden. Dat is ook in de vorige 

raadsvergadering over de beleidsplannen vaak door de coalitie partijen uitgesproken. Voor 

Progressief Westerveld zijn de financiën niet leidend en niet beperkend. Progressief 

Westerveld wil geld vrij maken om in de Zorg, de WMO, de Jeugdhulp  mensen te kunnen 

geven wat ze nodig hebben. Kwaliteit en inhoud zijn voor ons bepalend en als dat meer geld 

vraagt dan het Rijk ons geeft, moeten we als raad geld bijpassen. Wij zien nu al aankomen 

dat er wel degelijk mensen tussen de wal en het schip komen. Voor de korte termijn heeft 

het vorige college daar 3, 3 miljoen voor uitgetrokken. Dat was een prima besluit, maar wij 

willen ook voor de langere termijn de mensen die zorg kunnen geven die ze echt nodig 

hebben. Dat is ook de reden dat wij vinden dat het college niet moet wachten met nieuw 

beleid tot november 2016 , maar nu al moet gaan onderzoeken waar geld anders kan 

worden ingezet, prioriteiten anders moeten worden gesteld, of waar bezuinigd kan worden. 

Zoals Progressief Westerveld al vaker heeft aangegeven denken wij dan in eerste instantie 

aan wegenonderhoud.  In de burap staat ( blz. 40)  dat het onderhoudsplan is geactualiseerd 

en dat dit  voor de komende 15 jaar een besparing oplevert van € 35.000. Wij vragen hier 

nog eens goed naar te kijken vanuit de gedachte dat er bezuinigd moet worden, want € 

35.000 lijkt ons veel te weinig. 

Een ander voorstel van het college (blz. 55)is om het budget voor huishoudelijke hulp nog 

eens met 200.000 euro te verlagen. Daar zijn wij tegen. Het college stelt dat voor met 

verwijzing naar het coalitieakkoord;  “We moeten binnen het door het Rijk beschikbaar 

gestelde budget blijven”. Zoals eerder gezegd, vinden wij dat geen goede redenering. 

Kwaliteit moet leidend zijn en niet de financiën. We horen graag wat college en andere 

partijen daarvan vinden en komen eventueel met een motie. Bij de Perspectiefnota hebben 

wij in dit verband vragen en suggesties gedaan over Compensatie  Eigen Risico (CER ). 

Progressief Westerveld heeft gezegd het niet nodig te vinden dat ruim 2700 huishoudens 

hier gebruik van kunnen maken. Als de gemeente dit mag regelen vindt Progressief 

Westerveld dat de groep die hiervoor echt in aanmerking komt de mensen zijn die onder het 

minimabeleid vallen en zo mogelijk aangevuld met de groep tot 120% van het minimaniveau. 

Wij zijn benieuwd wat het antwoord van het college hierop is? Er is een bureau hierover 

ingeschakeld, het lijkt ons nu mogelijk dit zodanig uit te werken dat de mensen die het echt 

nodig hebben niet gekort worden. 

Ander punt waar we vraagtekens bij zetten is het risico dat de inhuur i.v.m. de 

samenwerking met Meppel een overschrijding  van 94.000 euro op zou kunnen leveren. Wij 



zijn nog steeds in de veronderstelling dat deze samenwerking geld moet opleveren, hoe 

verklaart het college dit? Kunt u bij volgende Perspectiefnota de bezuinigingen in beeld 

brengen? 

Wij zijn het eens met het achterwege laten van de inflatiecorrectie, net zoals vorig jaar, met 

enkele uitzonderingen. Waar we ons wel over verbazen is de hoogte van het gehanteerde 

inflatiepercentage. Het college rekent met 2,5% dat lijkt ons voor 2014, en zeker niet voor 

2015, niet marktconform. Zou u daar nog naar willen kijken is de vraag, want het is ook van 

belang voor de hoogte van de OZB. De OZB mag wat ons betreft lager, bent u dat met ons 

van mening? 

Vrz zijdelings hiermee te maken een vraag over de verhoging van de toeristen belasting. Het 

college verwijst terecht naar de  vaststelling sociale structuurvisie, de dekking, in dien 

noodzakelijk zou worden gevonden door verhoging toeristenbelasting. College geeft aan dat 

de raadsbesluiten zijn verwerkt, maar de noodzakelijkheid van de verhoging is voor ons nu 

nog niet echt duidelijk. Bovendien verbazen wij ons over het tijdstip van invoering, nu per 

direct in 2015. De uitgaven zullen grotendeels later pas plaatsvinden, wij vinden het niet 

terecht de rekening alvast bij de toerist neer te leggen terwijl de uitgaven pas na volgend 

jaar zijn. De vraag is; wilt u deze verhoging , indien noodzakelijk met 1 jaar uitstellen? 

Uiteraard zult u ook begrijpen dat het teruglopende aantal overnachtingen ons zorgen baart. 

Het verhogen van de toeristenbelasting zal niet de impuls zijn om de gewenste 1 miljoen 

overnachtingen te halen.. 

 

Bij de financiële verwerking van het besluit  renovatie van het Dingspilhuus was geen 

rekening gehouden, zegt college, met de frictiepot als dekking. Voor 2014, 2015 en 2016 

wordt dat nu voorgesteld wel te doen. Maar daardoor is deze frictie pot nu leeg en de vraag 

is; denkt het college dat er geen verdere aanspraken gedaan worden op de frictiepot? 

Immers in 2013 is nog besloten een ruimere bestemming aan de frictiepot te geven. Anders 

gevraagd, waar denkt het college nu de niet voorziene tegenvallers uit te financieren? 

Voorzitter, tot slot willen wij een motie indienen over het al dan niet omzetten van tijdelijke 

dienstverbanden bij  Reestmond, we betrekken dit onder andere bij beleidsonderdeel 

Programma 4,  Lokale economie, vrijetijdseconomie en werk & inkomen. Hier is in de 

commissie van 4 november uitgebreid over gesproken wat wij nu niet allemaal willen 

herhalen. Het verheugd ons zeer dat er over deze kwestie geen politieke strijd gevoerd is. Er 

is unaniem in de commissie aangeven dat het besluit van het DB anders moet. Deze kwestie 

gaat ons allen aan het hart.  We dienen de motie (zie bijlage) nu al in de eerste termijn in, 

zodat het college hierop ook schriftelijk in eerste termijn kan reageren.  

…tot zover in eerste termijn 

 

 







1e termijn Programmabegroting 2015 en 2e Burap 2014 
De VVD fractie heeft kennis genomen van de programmabegroting voor 2015 en de 2e Burap 2014. 

Omdat het college nog bezig is met het verzamelen van input voor het collegeprogramma is de 

begroting beleidsarm. Daarbij is er de afgelopen periode al veel gesproken over de invoering van de 

nieuwe WMO, de Participatiewet en de Jeugdwet. Over deze onderwerpen willen wij dan ook op dit 

moment niet opnieuw de aandacht vestigen. In de eerste termijn willen wij het college dan ook vooral 

enkele vragen stellen over lopende zaken uit de begroting waar naar ons idee nog wat verduidelijking 

gewenst is.  

Programma 1: Burger & Bestuur en openbare orde & veiligheid 
Vrijwel alle gemeenten in Nederland zijn aangesloten bij Burgernet. Uitzonderingen zijn: Meppel, 

Westerveld en de Wolden. Dit vinden wij opvallend, maar de VVD fractie wil in eerste instantie vooral 

ook prioriteit geven aan de bereikbaarheid van onze hele gemeente voor mobiel telefoonverkeer.  

1. Kan het college aangeven welke inspanning al zijn verricht inzake het vestigen van aandacht 

voor deze problematiek bij de aanbieders van de mobiele telefonie? 

In de laatste vergadering  van de commissie fysiek domein heeft de VVD fractie het 

handhavingsverslag en -programma aan de orde gesteld. Aan de agenda commissie  is voorgesteld 

binnenkort een thema avond aan dit onderwerp te wijden. Er zijn momenteel gemeenten  bezig om 80 

procent van de regels in het APV te gaan schrappen. Dit spreekt de VVD fractie erg aan want wanneer 

er niet gehandhaafd wordt kunnen de regels ook wel afgeschaft worden. Naast een verlichting van de 

regeldruk voor onze inwoners en bedrijven zal dit zeker ook een financiële besparing opleveren  omdat 

u in de begroting melding maakt van een stijging van €168.000 onder meer voor de uitvoering van de 

APV. 

2. Is het college bereid om de stofkam stevig door de APV te halen en de raad voor de 

besluitvorming van de APV voor 2016 een flink afgeslankte vorm van de APV voor te leggen?   

 

Programma 2: Beheer openbare ruimte en milieu 
In de programmabegroting 2015 staat beschreven dat het onderhoud van de openbare ruimte tot een 

minimum niveau is terug gebracht. Er is financieel voordeel te behalen door de kwaliteitsniveaus (nog) 

verder naar beneden bij te stellen. De VVD-fractie is hier echter geen voorstander van gezien het 

genoemde nadelig effect op veiligheid, (wettelijke) aansprakelijkheid, comfort, aantrekkelijkheid en 

duurzaamheid. Door inzet van “dorpskracht” kan mogelijk zonder toename van kosten het 

kwaliteitsniveau omhoog worden gebracht. Een belangrijke vraag die hierbij gesteld moet worden, is in 

hoeverre er nog rek zit in de dorpskracht. Ook op het gebied van zorg en ondersteuning wordt er 

steeds meer gevraagd van onze inwoners.  

Bij het onderdeel groen en water staat genoemd dat omvorming van arealen op langere termijn kan 

leiden tot financiële voordelen. Op korte termijn zouden hiervoor echter wel extra investeringen nodig 

zijn. Op dit moment is er een kwaliteitsdaling van het openbaar groen en bomen ingezet ten gevolge 

van het gekozen onderhoudsniveau laag. Het college wil de kwaliteit van het groen aan een onderzoek 

onderwerpen om een planmatige beheerstrategie op te stellen.  

De VVD is voorstander van het betrekken van onze inwoners en gebruikers bij het bijstellen van de 

gewenste kwaliteitsniveaus van het KOR. Door deze partijen vanaf het begin te betrekken in een 

bijstelling van het KOR en te onderzoeken in hoeverre het dorp bereid is hier zelf een bijdrage in te 

leveren, is het mogelijk de kwaliteit van de openbare ruimte te verhogen, zonder daarvoor extra 

middelen in te hoeven zetten. Ongewenst kwaliteitsverlies en kapitaalvernietiging kunnen daarmee 



wellicht worden voorkomen en benodigde investeringen kunnen met behulp van dorpskracht lager 

worden.  

Of bovenstaande past in het genoemde lagere budget voor dorpskracht van 35.000 euro op blz. 39 van 

de programmabegroting is dan wel de vraag.  

1. Is het college bereid om in 2015 in gesprek te gaan met alle partijen om te komen tot een KOR 

op een niveau dat gedragen wordt door de inwoners van onze gemeente? Het doel is het 

verkrijgen van draagvlak en het waar mogelijk gedeeltelijk overhevelen van uitvoering.  

2. Kan het college toelichten waarom het budget voor dorpskracht wordt verlaagd gezien het feit 

dat op alle gebieden (ook zorg en ondersteuning) steeds meer gevraagd wordt van de dorpen? 

 

Programma 3: Onderwijs, sport en jeugdzorg 
De vorige raad heeft gelden voor de renovatie van Stad en Esch beschikbaar gesteld. Of het komt door 

dit besluit weten we natuurlijk niet, maar we zijn blij met de positieve ontwikkeling van het 

leerlingenaantal van dit moment.  Wij zijn benieuwd naar de plannen van Stad en Esch in combinatie 

met het Dingspilhuus.  

1. Kan het college aangeven of hen iets bekend is over de status van deze plannen? 

De gevolgen van het dalen van aantal leerlingen in het basisonderwijs worden al snel zichtbaar. OBS de 

Heidehoek uit Vledderveen gaat sluiten en OBS de Eemster is inmiddels een vergaande samenwerking  

met de Storkschool in Dwingeloo aangegaan en zal ook na dit schooljaar haar deuren sluiten. Bij de 

behandeling van de perspectiefnota heeft de VVD fractie gevraagd of het college na wil denken over 

een toekomstige realisatie van een schoollocatie  bij het Inforium voor het basisonderwijs van het 

gehele gebied van Vledder en omstreken. 

2. Kan het college aangeven of het college al heeft nagedacht over het voorstel van de VVD 

fractie? 

Het bestemmingsplan voor de brede school in Dwingeloo wordt volgende week door de raad 

vastgesteld. Het gaat helaas allemaal langer duren voordat de nieuwe school gerealiseerd gaat 

worden. Ook is er nog geen oplossing met de voetbalvereniging Dwingeloo over het pupillenveld wat 

bleek in de laatste commissie vergadering Fysiek Domein en Middelen. De fractie VVD heeft sinds het 

besluit Lokatieaanwijzing Brede School aandacht gevraagd voor dit probleem en het College gewezen 

op haar toezegging aan de Raad "er uit te komen met de voetbal". De VVD wil voordat de eerste spade 

de grond ingaat, een voorstel vanuit het College zien wat kan leiden tot een oplossing. 

College, kunt u de volgende vragen voor ons beantwoorden? 

3. Hoe loopt het gesprek loopt met de gebruikers van het Sportpark? 

4. Hoe en wanneer betrekt u de Raad bij het oplossen van het capaciteitsprobleem op sportpark 

de  Hulzebosch? 

 

Programma 4: Lokale economie, vrijetijdseconomie en werk & inkomen 
De vrijetijdssector vormt samen met de landbouw en de overige in het groene profiel passende 

bedrijven, de economische basis voor de gemeente Westerveld. De ophef rondom het gebruik van 

gewasbeschermingsmiddelen in de lelieteelt heeft een negatieve invloed op de bedrijfsvoering van 

zowel de recreatiesector als de landbouw en vormt hiermee dus een risico voor de economisch basis 

van de gemeente. De VVD fractie is dan ook van mening dat het college met spoed moet komen met 

een plan van aanpak rondom dit thema.  



1. Kan het college aangeven in hoeverre er reeds stappen genomen zijn op dit thema? 

Als gemeente hebben we veel geld geïnvesteerd in de realisatie van de Toegangspoort Oerlandschap 

Holtingerveld. Gezien de drukte op de paden en parkeerplaatsen voorziet dit project zeker in een 

behoefte, maar had er volgens de VVD fractie wel wat meer ‘reuring’ omheen gemogen.  

2. College, kunt u aangeven in hoeverre de inrichting voltooid is en of er nog ontwikkelingen te 

verwachten valt al dan niet in combinatie met de voormalige Gemeentewerf? 

Bij de besluitvorming over de sociale structuurvisie is besloten dat ter dekking van de uitvoering van de 

sociale structuurvisie het tarief voor de toeristenbelasting met €0.10 per persoon per overnachting te 

verhogen. De VVD heeft al meermaals gepleit om te onderzoeken of het mogelijk is om dit 

dekkingsmiddel niet uitsluitend te verhalen op de recreatiebedrijven.  

Door het realiseren van bijvoorbeeld een bedrijven investeringszone, kan op een andere manier 

worden geïnvesteerd in een aantrekkelijke en veilige bedrijfsomgeving. Minister Kamp van 

Economische Zaken (EZ) wil het experiment met de Bedrijven Investeringzones permanent maken. 

Men kan naar verwachting per 1 januari 2015 nieuwe Bedrijven Investeringszones oprichten.  

3. Is de gemeente bereid om te onderzoeken of het oprichten van een BIZ een toegevoegde 

waarde heeft voor de gemeente Westerveld? 

Om de bedrijvigheid en werkgelegenheid te faciliteren is gemeente Westerveld aangesloten bij diverse 

samenwerkingsverbanden. Opvallend is dat tot op heden de baten van de EDR en regio Zwolle nihil 

zijn, terwijl de jaarlijkse kosten voor deze twee verbanden ruim 15.000 euro bedragen.  

4. Kan het college uitleggen hoe het kan dat er tot op heden geen inkomsten zijn behaald uit deze 

twee verbanden en wat de plannen zijn voor 2015 om dit tij te keren? 

Er is de afgelopen weken al veel gesproken over werkvoorzieningsschap Reestmond. Met het oog op 

de samenwerking tussen de vijf SZSMW-gemeenten is nog onduidelijk welke rol Reestmond zal gaan 

vervullen in de totale infrastructuur voor de uitvoering van de participatiewet. Indien Reestmond 

uitsluitend plek blijft bieden aan een afnemend aantal WSW-werknemers (volgens de 

sterfhuisconstructie) zal het geraamde tekort in de toekomst steeds verder oplopen. De VVD fractie is 

van mening dat er op korte termijn een gezamenlijke visie moet komen op de toekomst van de 

Gemeenschappelijke regeling Reestmond en andere werkvoorzieningsschappen binnen de SZSMW-

gemeente. Bovenstaande ook in samenhang met de gemeenschappelijke regeling IGSD.  

5. Kan het college aangeven op welke termijn er een gezamenlijke visie kan worden 

gepresenteerd aan de raad over de toekomst van het werkvoorzieningsschap Reestmond en de 

IGSD? 

De VVD maakt zich al jaren hard voor de realisatie van een snelle internetverbinding in onze gehele 

gemeente. Inmiddels is hiervoor een Stichting opgericht om meer inzicht te verkrijgen in de benodigde 

middelen.  

6. Kan het college aangeven op welke manier de gemeente kan bijdragen aan het realiseren van 

een snelle internetverbinding in onze gemeente?  

 

Programma 6: Ruimtelijke Ontwikkeling 
Deze zomer werden wij negatief verrast door een uitspraak van de Raad van State door haar 

goedkeuring te onthouden over een gedeelte van het Bestemmingsplan Buitengebied.  

1. College, kunt u aangeven wat op dit moment de stand van zaken is betreffende het tackelen 

van genoemde punt. 

https://www.ondernemersplein.nl/wetswijziging/biz/


2. Kunt u ook aangeven hoe de communicatie loopt met de indieners van plannen en hoeveel 

ondernemers op dit moment in de wachtstand staan? 

3. Kunt u aangeven wat voor bedrag begroot wordt voor het rechttrekken van het 

bestemmingsplan buitengebied? 

Om starters op de woningmarkt een duwtje in de rug te kunnen geven, hebben inwoners de 

mogelijkheid om een starterslening via de gemeente te verkrijgen. 

4. College, kunt u aangeven in hoeverre er tot op heden gebruik is gemaakt van de starterslening 

en wat bij de aanvragers vooral als euvel wordt gezien? Kunt u aangeven hoe u deze 

mogelijkheid aan de inwoners bekend maakt? 

 

Programma 7: Financiën en Belastingen 
Sinds vorig jaar is ook voor de gemeenten het zgn. schatkistbankeren verplicht.  

1. College, kunt u aangeven wat dit inhoudelijk betekent voor de gemeente Westerveld? 

Het doet ons deugt dat het aantal bezwaarschriften op de zgn. WOZ-aanslag flink daalt.  

2. College, kunt u aangeven hoe deze daling kan worden verklaard? 

De algemene Uitkering van het Rijk is de belangrijkste inkomstenbron van de Gemeente. 

3. College, zijn er na bekendmaking meicirculaire nog veranderingen of verwachtingen opgetreden 

in het bedrag wat de gemeente Westerveld kan ontvangen? 
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Algemene Beschouwingen Gemeentebelangen Westerveld 

Programmabegroting 2015 en Tweede Bestuursrapportage 2014 

 

Een verloren jaar 

Voorzitter, 

Een verloren jaar en een beleidsarme begroting 2015. 

Een jaar, waarvan een belangrijk bestuurlijk deel verloren ging door het  

“formeren”  van een formatie die er al vanaf het begin lag. 

Het resultaat: een voorjaarsnota die als belangrijk beleidsstuk voor de 

begroting beleidsarm was en een begroting, zoals nu aangeboden, met 

gelijke karakteristieken. 

Een beleidsambitie verscholen achter het argument, dat de inbreng van de 

inwoners en partners, nog ontvangen, beoordeeld en verwerkt moet 

worden. 

U en wij samen Westerveld, het credo van dit College, waarvan de stip 

aan de horizon al aan het verbleken is, en een College verkrampt 

achterlaat door zoveel verbindingen en windsels waarop menige mummie 

jaloers zou zijn. En de interesse bij de burger voor snel internet vele 

malen groter bleek te zijn dan de U en Wij Samen College sessies.  

Waar is de ambitie van de toenmalige oppositiepartijen nu de coalitie 

vormend?  

Waar is hun kritische vertaling van de voorgaande begrotingen? Me dunkt 
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toen voldoende argumenten om de huidige begroting toch meer te laten 

zijn, dan beleidsarm! 

Voorzitter,  

Het kan toch niet zo zijn, dat beleidsarm uiteindelijk betekent  beleids- 

gegijzeld. Want als dat zo is, dan constateert de fractie van 

Gemeentebelangen dat 1 coalitie fractie en twee oppositie fracties meer 

dan tevreden kunnen zijn met deze beleidsarme begroting. Want hun 

ingezette beleid wordt gecontinueerd, met de voorzichtige constatering, 

dat de feitelijke formatie een stoelendans bleek te zijn. 

Voorzitter u vraagt ons een begroting goed te keuren zonder dat een 

toetsingskader (bestuurlijk programma) de grondslag vormt. Welk beleid 

vraagt u ons te beschouwen en met welk financieel perspectief? 

Meer dan alleen de ingezette afroming van het weerstandsvermogen en 

vervolgens de onderuitputting van de reserve riolering, die over bedeeld 

blijkt te zijn, waarna de financiële overmaat voorzichtig richting de 

bezuinigingsdoelstelling wordt gemasseerd. 

Voorzitter,  

Beleidsarm, echter er zijn voldoende zaken die, ondanks dat alles in beton 

gegoten blijkt te zijn, wel snel opgelost kunnen worden, pupillenveld 

Dwingeloo, de onderhoudsconditie Verwersweg, dat zich al jaren 

voortsleept, 60 km handhaving Veendijk.. 

Een meldpunt lelieteelt, waarvan de informatie (actief) niet verder komt 

dan 6 aanmeldingen en nu, hoe nu verder? Geen idee. 

Dit oplossen heeft toch niets te maken met  taken die wettelijk zijn 

vastgelegd, of uitvoering is van beleid en besluit. 

Neen, dit is gewoon “de hand aan de schop”. 

Voorzitter,  

De fractie van Gemeentebelangen neemt de begroting 2015 voor 

kennisgeving aan en spreekt de wens uit, dat de komende voorjaarsnota 

het ambitie niveau van dit College beter laat zien en U en Wij Samen  

hierin de grondslag vormt. 
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Fractie Gemeentebelangen Westerveld 

Jelle de Haas 

Janny Mones 

 Telefoon: (0521)38 31 61            Email: info@gb-westerveld.nl            I: www.gb-westerveld.nl 
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Algemene beschouwingen, inbreng Partij van de Arbeid 

  

Hierbij onze inbreng voor de Programmabegroting 2015 en de. 2e Burap. 2014 van de 

gemeente Westerveld. Het eerste wat opvalt is een gewijzigde handleiding qua behandeling. 

In onze eerste termijn zijn vragen vermeld, in een 2
e
 termijn zal een aantal zaken herhaald 

worden naast onze reactie op de beantwoording door het College. 

 

Het College heeft zich de afgelopen tijd door de gemeente heen verplaatst om een aantal 

thema avonden op locatie te organiseren waarbij door inwoners  zaken die hen bezig houden 

onder de aandacht van het College gebracht konden worden.  

Daar deze rondgang net is afgelopen, is het ook logisch dat er in de voorliggende  stukken 

(nog) geen grote beleidsinitiatieven liggen opgesloten. 

Helaas constateren we dat door gebrek aan belangstelling de laatste avond voor de collega 

raadsleden die niet in het College vertegenwoordigd zijn, niet is doorgegaan. Een gemiste 

kans?!? 

  

Gelukkig kunnen we ook constateren dat Westerveld er voorlopig goed voorstaat. 

De bruidsdagen zijn voorbij en wij zien dan ook uit naar de uitkomsten die het college 

opgehaald heeft tijdens de thema avonden en hoe zij dit in beleid voor de komende jaren 

vertalen. De fractie van de PvdA verneemt graag van het college of er 

al (voorzichtige)uitkomsten van de raadpleging te melden zijn.  

  

 We lezen dat er in ieder geval aandacht is voor de reeds ingezette trajecten en de financiering 

ervan, de brede school Dwingeloo, het Dingspilhuus zijn daar voorbeelden van. 

  

Echter de herinvoering van schoolzwemmen achten wij tevens van groot belang; de € 80.000 

die in 2015 meer besteed zal worden aan de zwembaden lijken ons niet het bedrag voor 

schoolzwemmen, graag uitleg hierover. 

  

Ook al staan we er nog goed voor, uit de stukken blijkt eveneens dat we bij de les moeten 

blijven want komende jaren dreigt er toch een tekort op de begroting te komen. Iets waar we 

tijdig op moeten inspelen om ook die tijd goed door te komen. Het College heeft dat gedaan 

in de begroting, maar de invulling en uitvoering dient nog wel te geschieden. Daarbij is het 

naar onze mening van belang dat keuzes gemaakt worden op basis van de 

uitgangspunten benoemd in het coalitieakkoord: dorpskracht, integrale benadering, 

(keten)samenwerking en (beleid)ruimte. Dit omdat op die wijze keuzes gemaakt worden die 

doorgesproken zijn en op draagvlak kunnen rekenen. Keuzes waarbij soms ruimte gegeven 

kan worden en soms ruimte verkregen moeten, teneinde samen (gemeente én inwoners) de 

publieke problemen waarvoor de gemeente zich geplaatst ziet, op te lossen. 
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Onlangs hebben we al in de cie. FDM besproken dat de burgers zullen ontdekken dat de 

rioolheffing lager kan. Dit via een lagere verhoging van de OZB aanslag.  

  

Voor het beheer van de openbare ruimte gaat het college uit van een zo laag mogelijk niveau 

van onderhoud. Via dorpskracht en actieve verenigingen ed. wordt er naar gestreefd om de 

kosten (verder) te drukken met behoud of zelfs een upgrade van de ruimte. De PvdA 

ondersteunt dit, maar is zich met u bewust dat de continuïteit een knelpunt kan zijn.  Daar 

staat tegenover een veelal grotere betrokkenheid van de gemeenschappen voor hun eigen 

leefomgeving en daar een ieder graag een aantrekkelijke omgeving wenst zal ook door de 

toerist dit zo ervaren worden. De aandacht daarbij voor de brinken in onze gemeente is een 

goede keuze. 

   

Voor het onderhoud van de wegen wordt wel aandacht gevraagd, door herstel aan een aantal 

wegen ontstond (erg) zware belasting van wegen en bermen. Het is zaak het gereserveerde 

geld over een jaar ook maximaal te gebruiken voor die ingrepen die noodzakelijk zijn het 

wegennet op peil te houden. 

   

Bij Jeugdzorg is het belangrijk daarbij in te zetten op preventie om zoveel mogelijk 

problemen op latere leeftijd te voorkomen wordt als algemene visie aangegeven. 

Maar gezien de kerngetallen (blz. 51) is enige prioriteit hier op zijn plaats aangezien het om 

een fors aantal jongeren gaat(ongeveer 1 op de 6 jongere) die op enigerlei wijze zorg en 

ondersteuning nodig hebben. 

  

Verder staat onder de tabel uitvoering op blz. 51 dat de mate waarin de sportcoaches kunnen 

worden ingezet, is mede afhankelijk van de beleidskeuzes die in de loop van 2015 gemaakt 

worden. Echter op blz. 52 onder sport staat bij het derde aandachtspunt dat in de begroting 

voor 2015 geen budget geraamd is voor de sport – en cultuurcoaches. 

Betekent dit dat in 2015 er geen sport – en cultuurcoaches meer actief zijn, terwijl er wel 

ingezet wordt op voortzetting beweegimpuls? 

   

Voor de huisvesting voortgezet onderwijs wordt gemeld dat er € 1,2 miljoen beschikbaar is 

gesteld voor modernisering en revitalisering van de V.O. school; één en ander in 

samenwerking met de dorpshuisfunctie.  

Welke dorpshuisfuncties blijven bij het Dingspilhuus  ? 

Daarnaast zijn wij benieuwd naar de ontwikkelingen bij Stad en Esch v.w.b. het inrichten van 

een culturele omgeving in de  huidige sportzaal. Mogelijk dat hier een samenwerking is voor 

de verrijking en persoonlijke ontplooiing van talenten op het gebied van Algemene Muzikale 

Vorming en de opleiding van het Shakespeare toneel. 

  

De invoering van Passend Onderwijs en de inrichting van de samenwerkingsverbanden kan 

mogelijk gevolgen hebben voor het leerlingenvervoer. Hiertoe wordt in 2015 een verordening 

voorbereid. De PvdA zal de vinger aan de pols houden aangezien er op dit moment, o.a. in 

Coevorden, nogal wat misstanden worden gesignaleerd .  

  

Het college vermeld dat met ingang van 2015 de schoolbesturen zelf verantwoordelijk zijn 

voor het buitenonderhoud van de schoolgebouwen. Op zich vreemd, aangezien het onderhoud 

wordt overgelaten aan de gebruiker. Hopelijk wordt het geen sluitpost en wordt het onderhoud 

naar behoren uitgevoerd. 
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Vermeld wordt in de algemene visie dat het uitgangspunt is dat werk boven een uitkering 

gaat. Dit strookt in de beleving van de PvdA fractie  niet met de ontwikkelingen rond het niet 

in vaste dienst nemen van 72 medewerkers bij Reestmond. Graag uitleg in deze. 

 

De Jeugdzorg voor Drenthe is inmiddels geborgd. Heeft de gemeente nu nog ergens invloed 

op zoals bijvoorbeeld het in 1
e
 instantie in beeld brengen voor de jeugd uit deze, 

meestal, multi- probleem gezinnen? Of is het nu helemaal uit handen gegeven, zodat snelle 

interventie vanuit onze gemeente niet mogelijk is? Bijvoorbeeld door het Sociaal Team? 

  

Ten aanzien van zorgbeleid is er een punt van zorg. De gemeente zal extra mensen aantrekken 

voor her- indicaties ten aanzien van  huishoudelijke hulp en op later tijdstip de begeleiding. 

De PvdA fractie hoopt dat er niet bezuinigd wordt op de indicatiestelling. Dit is het 

voorportaal van adequate inzet van zorg en de noodzakelijke  bezuinigingsinhaalslag. Volgens 

onze fractie zal er voor gewaakt moeten worden dat het laatste niet de boventoon gaat voeren 

en  onze kwetsbare medeburgers met regieproblemen daardoor tussen wal en schip raken. Aan 

de andere kant krijgen we dan te maken met verlies aan banen. 

  

Toeristische sector 

Het is al een tijdje ‘akelig stil’ rondom de toeristische sector. We horen en zien niets van de 

activiteiten van de toeristische regisseur. De indruk bestaat dat het op papier te groots wordt 

aangepakt. Waarom de gemeente De Wolden erbij betrekken?. Snel scoren (lees 

beslissen)betekent oog hebben voor kleine lokale initiatieven.  

De fractie van de PvdA mist in de plannen aandacht voor de Toegangspoort Holtingerveld. 

Het geplande infocentrum komt niet van de grond, terwijl de gemeente er € 50.000 voor heeft 

uitgetrokken. 

De laatste maanden lopen de bezoekersaantallen drastisch terug en initiatieven voor de 

ontwikkeling van de oude gemeentewerf komen niet van de grond naar het zich laat aanzien. 

Toch zijn er enkele initiatiefnemers die zich hebben aangemeld hebben we vernomen. Wacht 

niet met gedreven ondernemers, pak het op en maak keuzes voor de uitvoering. 

Graag zou de PvdA fractie zien dat de juist in het gebied van de Toegangspoort evenementen 

en activiteiten door de gemeente gestimuleerd worden. Het terrein leent zich hier prima voor, 

zoals afgelopen jaar bij de 5 mei viering gebleken is.  Dit evenement met 3000 toeschouwers 

was  een groot succes.  

Vragen :       

Wat zijn de plannen van het college met betrekking tot de Toegangspoort. 

Wanneer wordt de toeristisch regisseur uitvoerend actief, m.a.w. wanneer wordt het    

beleidsplan Lokale Economie zichtbaar.  

Wat is de stand van zaken rondom de oude gemeentewerf 

  

Duurzaam financieel beleid en een sluitende meerjarenbegroting staat vermeld in de 

Programmabegroting. De PvdA is ook dit uitgangspunt toegedaan, echter..........niet ten koste 

van alles. 

Naast de trendmatige verhoging van de OZB en de forensenbelasting, wordt de 

toeristenbelasting met 0,10 eurocent verhoogt. Iets dat de PvdA in het verleden bij de 

totstandkoming van de sociale structuurvisie al als optie heeft benoemd. Daar staat dan ons 

inziens wel tegenover dat er aandacht dient te zin voor de recreatieve sector. De hierover 

gemaakte afspraken met de sector lijken een goede ontwikkeling door te maken. Wij hopen 

dat meer ondernemers zich zullen gaan aansluiten, teneinde een zo breed mogelijk draagvlak 

te creëren.   
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Binnen de RO zijn de zaken op orde, zij het dat door de recente uitspraak van de Raad van 

State, er enig reparatiewerk zal moeten plaatsvinden.  De PvdA is blij met de aandacht die het 

College wil blijven geven aan de woonwensen van verschillende groepen en het stimuleren en 

faciliteren van starters op de woningmarkt. Tevens zal de komende jaren de nodige aandacht 

gericht zijn op de nominatie van `De Koloniën van Weldadigheid` ten einde in 2018 hopelijk 

de Werelderfgoed status te verkrijgen; iets dat het toerisme en de economie voor onze 

gemeente een ´boost´ zal geven. 

Doordat de handhaving en toezicht via de RUD steeds meer handen en voeten krijgt, zullen 

ontsierende bouwsels, die illegaal gebouwd zijn tot het verleden gaan behoren.  

  

Dan de lelieteelt/gewasbeschermingsmiddelen. Wij hebben vernomen dat de wethouder, in 

gesprek is gegaan met verschillende partijen teneinde  een goed werkende gedragscode te 

realiseren samen met betrokken partijen. Hiervan wensen wij een stand van zaken. Het jaar is 

bijna voorbij, de bollen zijn uit de grond, en voor er nieuwe bollen gepoot gaan worden dient 

er een gedragscode te zijn, althans dat was het uitgangspunt. Graag ontvangen wij een reactie 

van hetgeen er daadwerkelijk gedaan is en wat de komende stappen zullen zijn. 

 

 

 



                                                                                                                                                    

Geachte voorzitter, college andere aanwezigen,  

 

De programmabegroting 2015 en 2e Bestuursrapportage zijn samen weer lijvige documenten 

geworden, maar DSSW vindt dat ze weinig nieuws bieden. En dat terwijl na afloop van het 

begrotingsjaar 2015 de collegeperiode alweer half voorbij is. Geacht College, begint u in 

2016 wel met uw nieuwe beleid? Of bouwt u dan nóg voort op de vorige raadsperiode, vraagt 

DSSW zich af?  

Wij zijn ook benieuwd wat de gesprekken met burgers tijdens de  ronde door de gemeente 

heeft opgeleverd. Waren het inspirerende avonden, eigenlijk? Of viel de opbrengst het 

college misschien een beetje tegen? DSSW vond dat laatste namelijk het geval. Wat 

bedoeld was als een mooie poging om de discussie aan de basis te voeren vonden wij een 

stap terug naar de vorige raadsperiode. Oplossingen voor voorzieningen in de kleine 

kernen?  Wat vindt u belangrijk in uw dorp? Kunnen we alles behouden?  Hoe kunnen we de 

economie stimuleren? Of zouden we misschien moeten samenwerken. Maar… daar hebben  

we het toch al eens over gehad?  

Misschien kan het college alvast aangeven welke verrassende uitspraken er in de 

collegetour zijn geweest. Want de vraagstellingen nodigden niet uit tot andere discussies dan 

die we al eens gevoerd hebben.  

 
Tijdens de sociale structuurvisie – toen er wél meer burgers dan politici in de zaal zaten – 

is de discussie over behoud van voorzieningen al heel grondig gevoerd. En wat denkt u van 

de ondernemerscafe’s in de vorige periode?  

In 2012 is in bomvolle zalen duidelijk gezegd  door de bevolking dat samenwerken van 

onderaf de manier is om tot behoud van en samenwerking tussen voorzieningen te komen. 

De keuze om dorpskracht in te zetten om waardevolle voorzieningen te behouden staat voor 

DSSW nog in het geheugen gegrift. 

En wat ondernemers willen? Dat weten we ook. Ze willen snellere procedures, een 

gemakkelijke ingang bij de gemeente (een soort rode loper) en dat werk meer gegund wordt 

aan plaatselijke ondernemers. Dat zijn statements die in de vorige periode zijn gedaan.  

 De vraag zou moeten zijn… hoe houden we Westerveld leefbaar – u en ik samen. Dat dit 

door het versterken van de netwerken zal zijn is wel duidelijk gemaakt in de onlangs 

vastgestelde kaders voor het sociaal domein. Daar had ons betreft wel meer de nadruk op 

mogen worden gelegd. Het huidige netwerk is nodig om ons zorgstelsel betaalbaar te 

houden. Hoe kunnen we dat bereiken?   

Ideeën zijn er wel in deze gemeente, want zo zie je initiatieven vanuit dorpen om zelf zorg 

vorm te geven. Daar liggen de kansen voor u om U en wij samen echt te laten zien. Op een 

presenteerblaadje nog wel. College maak uw belofte waar, zeggen wij. Kijk positief naar 

initiatieven vanuit de samenleving. En ook voor de andere lokale initiatieven zult u de rode 

loper nog in 2015 uit moeten leggen, anders bent  u alweer over de helft van uw periode.  

Hiermee samenhangend willen wij wijzen op de bezuinigingsopgave van 1 miljoen euro die is 

aangekondigd. Waarom liggen er nog geen voorzet. Het lijkt wel alsof er nog geen ideeën 



zijn.  Waar haalt het College dan wel ideeën vandaan, als ze er nu nog niet zijn? Uit de 

mager gevulde zalen van de collegetoer?  
College?Waar blijft u met uw visie?  

Sport  

Sporten is goed voor de gezondheid en voor het welbevinden van mensen. U geeft zelf ook 

al het belang van sportstimulering aan in programma 3. Ook in het kader van de transities is 

al aangegeven dat sportcoaches een centrale rol kunnen spelen in de netwerken, 

bijvoorbeeld ten aanzien van jeugd, maar misschien zelfs bij ouderen. Over de 

inzet/verlenging van de sportcoaches wordt in 2015 beslist. Wat ons betreft zou dat al in 

deze begrotingsbehandeling moeten. Als werkgever zou je je werknemers niet in 

onzekerheid moeten laten. Wij vragen ons af waarom het college aarzelt. Ik geef nu vast aan 

dat wij overwegen om hier in tweede termijn een amendement voor in te dienen.   

 

U geeft bijvoorbeeld wel in de begroting aan dat het sportbeleid op het gebied van facilitering 

en beleid volledig beïnvloedbaar is. Waar denkt u zelf aan? Wat wilt u beïnvloeden?  

Verder willen wij graag een toelichting op het onderzoek naar de positie van de sporthallen. 

Wij allen weten dat de sporthal in Vledder al verschillende keren aan de bel heeft getrokken, 

omdat zij hun reserves aan moeten blijven spreken. Schuift dit ook door naar 2016? Of komt 

u tussentijds met een oplossing. Wat ons betreft brengen wij nog graag de positie van de 

sporthallen onder uw aandacht.  

 

Toeristisch investeringsfonds bestemmingsreserve  

We willen nog in herinnering brengen dat bij het instellen van de bestemmingsreserve een 

harde afspraak is gemaakt dat ondernemers hieraan ook hun bijdrage leveren, het college 

moet daar goed op toe blijven zien.  

We lezen ook dat het college mandaat krijgt om over de bestemmingsreserve voor het 

toeristisch investeringsfonds  te beschikken. Wat vinden de fracties van CDA en PvdA hier 

eigenlijk van. Was het niet zo dat in de vorige periode van hen de zeggenschap juist bij de 

Raad blijven .  
 

Afval en riolering  

Al jarenlang is er een overdekking ten aanzien van de afvalstoffenheffing. Wij pleiten ervoor 

dat er nu eindelijk eens een tariefsverlaging komt. Er wordt wel gezegd ‘op termijn’, maar 

waarom niet nu? Het is een overdekking, dus het is niet nodig. In de stukken staat dat het 

afvalbrengstation tot volle tevredenheid functioneert. Graag horen wij van het college hoe u 

dat weet? Is er een onderzoek gedaan. Zelf horen wij namelijk nog wel eens wat klachten 

over tarieven.  

DSSW is voor verlaging van de rioolheffing en tegen verhoging van de onroerende zaak 

belasting.   

Gewasbeschermingsmiddelen  
DSSW wil graag nog van het college weten wat de laatste stand van zaken is van het 
overleg met belanghebbenden "lelieteelt" in Westerveld?  Zijn er al concrete afspraken 
gaande en/of overeenstemming, voor wat betreft de gedragscode voor de lelietelers? Zo 
nee: wat is de planning om te komen tot een gedragscode?  Zo ja: zijn alle belanghebbende 
het eens met deze code?  Graag horen wij van de wethouder wat de volgende stappen zijn, 
aangaande dit vraagstuk, met een tijdspad.  
Onze indruk is dat de wethouder niet echt handig communiceert met de raad over dit 
onderwerp. Wij hechten eraan dat hij ons op de hoogte houdt van waar hij mee bezig is. Ik 
noemde hiervoor dat het gaat over lelieteelt, maar wij zijn van mening dat het moet gaan 
over gewasbeschermingsmiddelen die significant gezondheidsproblemen geven of het 



grondwater vervuilen. Met de nadruk op gezondheid, want gezondheid is onbetaalbaar. 
Nogmaals: wij zien niet tegen lelieteelt of teelt van welk gewas dan ook.  

 

Financiën  

In de programmabegroting wordt opgemerkt dat de gemeente de keuze kan maken om de 

rente over de reserves en voorzieningen niet (of deels) als algemeen dekkingsmiddel in de 

exploitatiebegroting te verantwoorden. DSSW vraagt zich af of die keuze inderdaad gemaakt 

wordt. Kiest u voor anders omgaan met de rente?  

Verder merken wij op dat wij het jammer vinden dat in het woonlastenoverzicht op pagina 

106/107 van de programmabegroting niet een overzicht is opgenomen van huizen met een 

andere waarde. Dat is relevant ten aanzien van de rioolheffing.  

Dan een klein onderwerpje, maar wel heel duurzaam. De energierekening van het 
gemeentehuis na het opnieuw inregelen van de installatie heeft onze warme belangstelling. 
Dank voor de opmerking hierover in de 2e burap, wij zien inderdaad met belangstelling de 
monitoring bij de jaarrekening tegemoet.  
 
Bij ons gingen wat alarmbellen rinkelen toen wij op pagina 31 van de 2e Burap lazen dat een 
overleg over brandveiligheid op het woonwagenterrein Vledder is vastgelopen. Graag een 
verduidelijk van het college, het gaat hier toch niet om een onveilige situatie?  
 

Personeelslasten 

Per 1 januari 2015 gaat de participatiewet in, waarin er ook een opgave ligt om een aantal 

WSW’ers te begeleiden naar regulier werk. DSSW heeft deze vraag al eens eerder gesteld 

en deze lijkt ons nu ten aanzien van begroting zeer relevant. Gaat de gemeente zelf het 

goede voorbeeld geven? Ook nu worden er al diensten afgenomen van Reestmond. Maar 

gaat de gemeente ook WSW’ers een vast dienstverband aanbieden? Dit lijkt ons in 2015 

namelijk wel aan de orde.  

Over communicatie 

In het coalitieakkoord wordt ‘open’ contact met de bevolking belangrijk gevonden. DSSW 

hecht hier ook groot belang aan, om die reden willen we er graag nog iets communicatie 

opmerken. Ideaal gezien is communicatie tweerichtingverkeer. Maar de gemeente ontkomt 

er niet aan om zelf ook actief te informeren. Maar ook dat is wel een punt van aandacht, wie 

communiceert wil ook graag dat de boodschap overkomt bij de ontvanger.  Wij verwijzen dat 

bij individuele voorzieningen veel communicatie nodig is, daarbij worden ook met name 

mensen met een beperking genoemd. Wij merken op dat veel communicatie niet nodig is. 

Het enige dat nodig is is goede communicatie. En in dit verband bevelen wij nog eens aan 

om eenvoudige taal te gebruiken, misschien kunt u daar ook  de doelgroep bij inschakelen.  

DSSW blijft achter het principe ‘iedereen kan meedoen’ en in dit verband vinden we het 
ontslag van de tijdelijke krachten van Reestmond geen goede zaak. We hebben al eerder 
aangegeven dat we de in de commissie besproken motie van Progresssief Westerveld 
steunen en mede indienen.  
 
Verder wensen wij het college veel succes bij hun inspanningen bij de transities sociale 
domein. De uitdaging zal de betaalbaarheid van het sociale stelsel zijn. DSSW vindt dat ook 
als er bezuinigd moet worden zorg van goede kwaliteit moet blijven. Dat wil zeggen mensen 
moeten die zorg krijgen die zij nodig hebben. En als het dan  om zorg gaat die nodig is voor 
het dagelijks functioneren vinden wij dat dit prioriteit heeft:  met voorrang!  
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 Kies voor verbinding, kies voor CDA Westerveld 
 
 
Algemene beschouwingen 1e termijn (stavaza/vragen) 
 
 
Het komt de komende jaren aan op de kunst van het loslaten, om ruimte 
te geven aan inwoners, bedrijven en instellingen om het weer zelf te 
kunnen organiseren. En het komt aan op focussen op de maatschappelijke 
effecten die we willen bereiken. Dit betekent ons zelf voortdurend vragen 
stellen: wat was ons doel? Draagt dit beleid, deze aanpak of dat besluit 
hieraan bij? De kans voor de komende periode is de kracht van 
initiatieven buiten de gemeente beter te benutten en de invloed van 
inwoners en bedrijven op de ontwikkeling van onze gemeente te 
vergroten. Doel is dat iedereen meedoet vanuit eigen kracht. En als het 
niet lukt om mee te doen, moeten mensen dichtbij huis geholpen kunnen 
worden.   
 
CDA Westerveld pleit voor de ‘Right to challenge’; het recht om de 
overheid uit te dagen omdat je denkt dat je het beter kunt. Bij de nieuwe 
WMO staat het al in de wet. Concreet betekent Right to challenge dat een 
groep burgers, bedrijven of bijvoorbeeld een vrijwilligersorganisatie of 
vereniging, het recht krijgt om een publieke taak uit te voeren als zij 
aannemelijk kan maken dat ze het beter kunnen dan de gemeente. De 
gemeente verplicht zich om het alternatief eerlijk te beoordelen en de 
dienst dus eventueel over te dragen. Om die beweging kracht bij te 
zetten, dient het CDA in de eerste termijn de motie ‘Right to challenge’ in 
(zie bijlage).  
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In eerste termijn hebben wij de volgende vragen aan het college: 
 

 Kan het college toewerken naar een begroting in 1 oogopslag die 
eenvoudig is te lezen voor inwoners?  

 Op het gebied van economie, leefbaarheid, recreatie & toerisme, 
hebben we achterstallig onderhoud. Wat speelt zijn onder andere 
de toegang/aansluiting in Vledder, het hart van Havelte en de 
ontsluiting van de kern Diever. Maar ook het fietspad langs De 
Mussels. Colleg, wat heeft u tijdens uw rondgang in de gemeente 
voor het collegeprogramma nog meer gehoord over nieuwe, 
urgente problemen? 

 Voor het sociaal domein is 3,34 mln euro gereserveerd. Zijn kaders 
gesteld ten aanzien van die reservering?  

 De 3,34 miljoen euro is gereserveerd voor de periode t/m 2016. Hoe 
worden afwijkingen daarna opgevangen? 

 Wat is de stand van zaken rondom de gedragscode lelieteelt? 

 Wat is de stand van zaken rondom het pupillenveld Brede school in 
Dwingeloo? 

 De ambtelijke samenwerking met gemeente Meppel zou ook 
financieel voordeel opleveren. Hoe verhoudt zich dat tot het risico 
dat de inhuur door de samenwerking met Meppel voor een 
overschrijding van 94.000 euro kan zorgen? 

 In 2017 is een tegenvaller te verwachten van een miljoen euro. Wat 
gaan we hieraan doen?  

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 





 

 

 

 

Eerste termijn bespreking 2e bestuursrapportage  2014 en programmabegroting 2015 

 

 

Voorzitter, het is geen eenvoudige klus om de eerste termijn op papier te zetten rond de 

bestuursrapportage 2014 en de programmabegroting 2015, niet alleen omdat het de 

eerste keer is voor STERK Westerveld maar vooral omdat er nog veel onduidelijk is rond 

de drie transities en de financiële consequenties ervan, er nog geen helder 

collegeprogramma aan ten grondslag ligt en er nauwelijks sprake is van nieuw beleid 

voor 2015. Als wij de begroting goed lezen komt dat pas in het voorjaar of misschien pas 

bij de behandeling van de begroting van 2016, medio november 2015. Met een dergelijke 

handelswijze zou ik bij mijn vorige werkgever niet durven aankomen en ook niet hoeven 

aankomen. 

Deze 1e termijn lijkt ons niet de plaats onze eerste reactie op het concept coalitie-accoord 

te herhalen waarin we voorzichtig onze hoop en verwachting aangaande dit college 

hebben uiteengezet. Daarna werd het stil rond het accoord, waar het college meer dan 

ruim de tijd voor heeft genomen. “Luisteren naar de burger”, een verkiezings-item van 

STERK Westerveld heeft het college in een zestal avonden verwezenlijkt maar de 

revenuen daarvan hebben ons nog niet bereikt en dat maakt het heel lastig een oordeel 

te vormen over het toekomstige beleid en de financiering daarvan. De vraag is al lang 

niet meer of we meer burgerparticipatie willen inzetten maar veel meer wanneer dit 

college daar echt werk van gaat maken. 

Uw punt uit het concept-college acoord “luisteren naar de burger” geeft ons inmiddels te 

denken daar we bij eerdere raads- en commissievergadering niet enthousiast zijn 

geworden over de initiatieven van het college die van dat “luisteren naar de burger” 

getuigen. Wij brengen u in herinnering de discussie over waterinjecties rond gasboring 

en -winning, de zorg rond gewasbeschermingsmiddelen en de zorgpilot voor een 

informatie- en contactcentrum Zorg & Welzijn van Dorpsbelangen Vledder. 

Er is in onze gemeente een grote rol weggelegd voor stichting Welzijn MensenWerk. Zij 

vervult vele rollen in de gemeente Westerveld op het brede terrein van welzijn. Ook in het 

zorgtraject speelt zij mee. STERK Westerveld wil graag inzicht verkrijgen in de bedragen 

die daarmee gemoeid zijn, die gedeeltelijk wel in de begroting zijn te traceren maar 

waarvan nergens terug te vinden is of die begrote inspanningen ook opleveren wat zij  



 

 

 

 

 

 

beogen. En wat zeker niet toetsbaar is of dit wel de beste manier is het besteden van 

gemeentegelden. Veelal zijn juist op dit terrein initiatieven van dorpen of 

vrijwilligersorganisaties effectiever, maar zij ontberen middelen. STERK Westerveld 

vraagt het college de rekenkamer te laten uitzoeken welke middelen waarvoor zijn 

bedoeld en of de doelstellingen zijn gehaald en zo niet hoe dat dan is 

gecompenseerd of verrekend. Dat faciliteert tevens het proces in de toekomst van een 

goede evaluatie op de zo door ieder gewenste SMART geformuleerde doelstellingen. 

Hetzelfde geldt voor stichting MEE waarvoor eveneens een stevig bedrag is 

gereserveerd zonder van te voren goed te kunnen bezien of anderen, die diezelfde 

activiteiten aanbieden, het ook kunnen uitvoeren voor de gemeente Westerveld en deze 

mogelijk goedkoper en efficiënter kunnen inzetten. Er komen dagelijks nieuwe actoren 

(spelers) bij op deze markt, vaak met een ruime ervaring.  

Dat geeft de Raad de mogelijkheid alternatieve bestedingen tegen elkaar af te wegen. 

 

STERK Westerveld is tevreden over het feit dat er geen lastenverzwaring komt voor de 

burgers het komend jaar. 

STERK Westerveld is teleurgesteld dat er nog geen initiatieven in de toeristische sector 

zijn begroot, dat lijkt op een verloren jaar. 

STERK Westerveld  is verbaasd nergens in de begroting inkomsten te zien van de 

nieuwe passantenhaven in Dieverbrug. Mochten we die elders hebben moeten vinden of 

over het hoofd gezien hebben, dan vernemen wij dat graag van u. 

 

Wil Kreike 

Namens de fractie STERK Westerveld 
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Algemene beschouwingen begroting 2015 en 2e bestuursrapportage 2014 
 

Diever, 11 november 2014 

 

De eerste algemene beschouwingen van de college- en raadsperiode 2014 – 2018! 

Het noemen van die twee jaartallen doet wellicht denken aan het markeren van een nieuwe, strak-

afgebakende periode van vier jaar waarvoor beleid ontwikkeld wordt én waarin beleid uitgevoerd 

wordt. Wellicht klinkt het zelfs als een periode van vier jaar die volledig op zichzelf staat. Maar dat is 

geenszins het geval. Na de gemeenteraadsverkiezingen van 19 maart 2014 is de coalitievorming 

gestart en konden op 13 mei 2014 het coalitieakkoord en de kandidaat-wethouders gepresenteerd 

worden. Daags na de installatie van de gemeenteraadsleden en de dag na installatie van de 

wethouders, was de dagelijkse werkelijkheid echter niet ingrijpend veranderd: wel voor individuele 

bestuurders, maar niet voor de inwoners. Want de uitvoering van landelijke wet- en regelgeving was 

vóór en na de gemeenteraadsverkiezingen hetzelfde. En óók het gemeentelijk beleid dat in 

voorgaande raads- en collegeperiodes vastgesteld is, was na de nacht van de verkiezingsuitslag nog 

altijd vigerend beleid. Met deze korte bespiegeling willen wij aangeven dat ondanks verkiezingen en 

de verandering van de samenstelling van raad, coalitie en college, er ‘gewoon’ gewerkt is: de wereld, 

de samenleving, de ontwikkelingen en ook de gemeente Westerveld hebben niet stilgestaan en/of 

stilgezeten. Er is verder gewerkt aan éérder vastgesteld beleid en de uitvoering van éérder gekregen 

nieuwe taken. Daarnaast is in het traject ‘van coalitieakkoord naar collegeprogramma’ een begin 

gemaakt met het ‘ophalen’ van nieuwe of vernieuwende inzichten en beleidslijnen. 

 

Nieuwe taken  

In de afgelopen maanden is heel hard gewerkt aan de nieuwe taken op het gebied van jeugdzorg, werk 

en inkomen en ondersteuning en begeleiding van mensen die thuis zorg krijgen. Kijken we alleen 

even naar de gemeente, dan hebben we samenwerkingspartners gevonden, hebben we inwoners langs 

diverse kanalen geïnformeerd over de veranderingen, hebben we beleidsnota’s en verordeningen 

geschreven en vastgesteld én heeft het Sociaal team zijn intrek genomen in het gemeentehuis. Achter 

die grote stappen die we nu noemen, gaat ‘een wereld schuil’ van vragen, overleggen, afstemmen, 

regelen, wikken en wegen: de implementatie van de nieuwe wet en de nieuwe taken heeft veel tijd en 

energie gevraagd, wat voor ‘de buitenwacht’ niet altijd zichtbaar is (geweest). Dat hoeft ook niet: 

burgers willen en moeten vooral weten waar zij aan toe zijn en waar zij na 1 januari 2015 terecht 

kunnen. Daar werken wij dagelijks aan, en daar zullen wij dagelijks aan blijven werken. 

 

Een aantal fracties heeft in hun algemene beschouwingen vragen gesteld over het sociaal domein. 

Deze vragen beantwoorden wij in het tweede deel van onze beschouwingen. 

 

Van coalitieakkoord naar collegeprogramma 

In de raadsvergadering van juni jl. hebben wij u geïnformeerd over ons voornemen om de vertaling 

van het coalitieakkoord naar een collegeprogramma in samenspraak met burgers en organisaties in 

Westerveld op te pakken. Dit traject van samenspraak is inmiddels afgerond. Wij hebben op diverse 

manieren input gevraagd voor de vertaling van het redelijke abstracte coalitieakkoord naar concrete 

maatregelen in het collegeprogramma. Deze input hebben wij op een aantal manieren gevraagd: 

 tijdens zeven bijeenkomsten: een avond voor de besturen van de dorpsgemeenschappen en 

zes thema-avonden voor iedereen 

 via een bon in Da’s Mooi en De Westervelder en een digitaal formulier op de gemeentelijke 

website 

 én via onze beleidsmedewerkers. 
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Op 18 november aanstaande gaan we deze opbrengst integraal beoordelen waarna de pen op papier 

gaat voor het schrijven van het collegeprogramma. De ingediende reacties die na de integrale 

afweging géén plek in het collegeprogramma hebben gekregen verzamelen wij in een aparte 

‘onderlegger’. Daarbij zullen wij aangeven, waarom het idee niet opgenomen is in het programma.  

 

Om een ‘waardeoordeel’ te kunnen geven over het aantal belangstellenden tijdens de thema-avonden 

en het aantal binnengekomen (digitale) bonnen, moeten ook de verwachtingen-vooraf bekend zijn. 

Gezien de uiteindelijke vraag aan onze inwoners – meehelpen met het vertalen van een 

coalitieakkoord in een collegeprogramma – begrijpen wij dat de aantallen laag zijn. Hoe abstracter het 

onderwerp, hoe moeilijker het is om inwoners erbij te betrekken. Onze ervaring is, dat hoe concreter 

de vraag of de problematiek is en hoe dichter bij huis, hoe groter de betrokkenheid en het aantal 

reacties. Wij zijn daarom niet verwonderd over de kwantiteit (laag). 

Kijken we echter naar de kwaliteit van de thema-avonden, dan zijn wij absoluut tevreden.  

 

De input voor het collegeprogramma krijgen wij, zoals aangegeven, zeker niet alleen via zes speciaal 

daarvoor georganiseerde thema-avonden. Wij hebben zelf en onze beleidsmedewerkers hebben 

regelmatig overleg met samenwerkingspartners én individuele burgers of groepen inwoners. Onze 

medewerkers hebben zitting in werkgroepen, regionale projectgroepen en zij beantwoorden vragen 

die binnenkomen bij de gemeente et cetera. Wij hebben regelmatig overleg met besturen van 

organisaties en verenigingen in onze gemeente en ook met individuele inwoners en groepen niet-

georganiseerde inwoners. Op vele manieren wordt dagelijks ‘de buitenwereld binnengehaald’. Zoals 

wij tijdens de thema-avonden steeds in de beknopte inleiding hebben aangegeven: de 

inwonersavonden waren niet voor het eerst en zeker niet voor het laatst. In het verleden zijn inwoners 

veelvuldig gevraagd mee te denken en dat blijven wij doen. 

 

2. Beantwoording van uw vragen 
 

Dit jaar is voorgesteld om de Programmabegroting 2015 en 2e Bestuursrapportage 2014 in drie 

‘stappen’ te behandelen: 

1. schriftelijke behandeling van de (technische) vragen 

2. schriftelijke afhandeling van de eerste termijn van de algemene beschouwingen 

3. behandeling van de tweede termijn tijdens de raadsvergadering van 11 november 2014  

Wij stellen voor om de wijze van behandelen nog eens met elkaar te evalueren en daarbij vooral uit te 

spreken: hebben en hadden we allemaal hetzelfde voor ogen? hoe interpreteren we bepaalde termen 

en afspraken? Wij hadden bijvoorbeeld bij de eerste stap méér vragen verwacht en in de tekst van de 

eerste termijn minder vragen.  

 

De door u gestelde vragen beantwoorden wij per programma.  

Overkoepelend aan de programma’s is de vraag gesteld of wij méér aandacht kunnen besteden aan het 

SMART formuleren van onze begroting en het voorkomen van fouten. 

Wij onderkennen dat de leesbaarheid van de begroting in een enkel geval te wensen overlaat. Bij - 

indien van toepassing – de aangepaste begroting 2015 en zeker in de voorbereiding van de begroting 

2016 zullen wij hier meer aandacht aan besteden. Dit geldt ook voor het zogeheten SMART-

formuleren van doelen. De gedane suggestie tot het opstellen van ‘de begroting in een oogopslag’, 

zullen we verder uitwerken. 
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Programma 1 Burger & bestuur, openbare orde & veiligheid 

 De VVD-fractie vraagt welke inspanningen wij verricht hebben ten aanzien van de problemen 

rond de mobiele bereikbaarheid. 

 

Wij faciliteren als gemeente alleen de plaatsing van zendmasten. Er bereiken ons als gemeente wel 

eens vragen van burgers die vinden dat het bereik slecht is. De grote providers hebben echter een 

landelijk dekkingsplan en daar voldoet Westerveld aan. Het bereik zou dus (gelet op de spreiding van 

zendmasten) voldoende moeten zijn. Dat dit in de praktijk niet zo is, herkennen wij wel, maar wij 

kunnen helaas niet veel meer doen dan hier aandacht voor blijven vragen bij de providers. Dit is zeer 

recentelijk nog gebeurd in een gesprek met KPN. Deze discussie wordt ook al op landelijk niveau 

gevoerd, dit is onlangs in de raadscommissie al met u besproken. 

 

 De VVD-fractie vraagt of wij bereid zijn ‘de stofkam door de APV’ te halen  

 

Wij willen u er op wijzen dat wij met behulp van een extern bureau een aantal jaren geleden al een 

uitvoerige dereguleringsactie hebben uitgevoerd. Wij zijn in principe bereid om de APV voor 2016 te 

herzien, maar willen uw raad meegeven dat dit een omvangrijke klus is, die de nodige capaciteit 

vraagt. Daarom zouden wij graag voorafgaand aan het herzien van de APV met de gemeenteraad in 

gesprek gaan over welke wijzigingen/reductie u voor ogen heeft. De APV bevat veel artikelen en 

bepalingen, die er zekerheidshalve in staan, maar waar weinig beroep op wordt gedaan. Deze leveren 

ons inziens geen grote problemen op én zorgen bij ‘schrappen’ niet voor een wezenlijke verandering 

voor burgers.  

 

Programma 2 Beheer openbare ruimte en milieu 

 Door meerdere fracties zijn vragen gesteld over het onderhoud van de openbare ruimte in 

relatie tot het kwaliteitsplan openbare ruimte (KOR) én het bedrag dat beschikbaar gesteld is 

voor het laten uitvoeren van onderhoud door groepen inwoners (dorpskracht) 

 

Wij overleggen twee keer per jaar met vertegenwoordigers van de dorpsgemeenschappen over het 

beheer en onderhoud van de openbare ruimte. Ook het KOR, met de diverse kwaliteitsniveaus, is 

daarbij onderwerp van gesprek.  

In 2010 en in 2011 is op het budget voor beheer en onderhoud van de openbare ruimte in totaal  € 

400.000,- (twee keer € 200.000,-) bezuinigd en is voor een aantal type gebieden, het vastgestelde 

kwaliteitsniveau gewijzigd vastgesteld.  

Wij omarmen de initiatieven van groepen bewoners, instellingen en dorpsgemeenschappen, om zelf 

een deel van het onderhoud te verrichten. Op dit moment zijn er succesvolle voorbeelden in 

Vledderveen, Wapserveen en Zorgvlied én zijn we in gesprek met een groep in Wapse. Daarnaast is 

er nog een aantal kleinere initiatieven die goed draaien. Deze initiatieven zijn succesvol vanuit 

verschillende invalshoeken: de kwaliteit van het beheer en onderhoud is verbeterd terwijl de kosten 

niet hoger zijn. Naast de kwaliteitsverbetering is de betrokkenheid van inwoners in dit gebied groter 

en is het aantal meldingen (bij het Klantcontactcentrum van de gemeente) lager.  

 

Het budget van € 35.000,- waarmee de post ‘Dorpskracht’ (in de betekenis van onderhoud door de 

dorpen) wordt verlaagd, is het budget voor het gebied Vledderveen. Deze pilot, waarbij door de 

werktuigenvereniging zandwegen, sloten en bermen worden onderhouden, is in 2012 gestart. Dekking 

vond plaats via onttrekking uit de reguliere onderhoudsbudgetten. Vanwege het karakter van een pilot 

is dit in eerste instantie in de begroting vertaald tot en met 2014.  
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Na de evaluatie is abusievelijk vergeten dit structureel in de begroting door te voeren, waardoor in de 

begroting 2015 de bedragen weer zijn toegevoegd aan de oorspronkelijke beheerposten. Per saldo is er 

dus voldoende financiële ruimte in de begroting om Dorpskracht uit te voeren. Bij de behandeling van 

de 1e bestuursrapportage 2015 zullen we de situatie weer herstellen. 

 

Programma 3 Onderwijs, sport & jeugdzorg 

 De PvdA-fractie vraagt of zij het bedrag van € 80.000 voor de zwembaden goed interpreteert 

als niet-bedoeld voor schoolzwemmen. 

 

Die interpretatie klopt; het bedrag van € 80.000,- (dat fluctueert) is geraamd voor de 

meerjarenonderhoudsplanning (MOP) en heeft geen relatie met schoolzwemmen. 

 

 Meerdere fracties hebben vragen gesteld over de (toekomstige) inzet en financiering van de 

sport- en cultuurcoaches. 

 

Vanuit de bestaande financiering kunnen de sportcoaches hun werkzaamheden uitvoeren tot medio 

2015 (schooljaar 2014/2015). In het eerste kwartaal 2015 ontvangt de gemeenteraad van ons een 

voorstel over de toekomstige inzet en de financiering van de sportcoaches en hun rol binnen het 

preventieve deel van het sociale domein. Dat u ons voorstel nog niet heeft ontvangen heeft te maken 

met de veranderingen binnen het sociale domein en de rol van de sportcoach hierin op het gebied van 

preventie, bewegen en gezondheid. Het sportbeleid op het gebied van facilitering en beleid is volledig 

beïnvloedbaar en geeft kent weinig beperkingen kijkend naar het rijksbeleid. Het beschikbaar stellen 

van budget is een gemeentelijke bevoegdheid. Als college denken we aan een rol voor de in de 

uitvoering van het preventieve jeugd-, Wmo- en gezondheidsbeleid. Het is aan u als gemeenteraad om 

hiervoor de budgettaire kaders te geven. 

 

 Fractie DSSW heeft een vraag gesteld over de positie van de sporthallen  

 

Wij willen onderzoek doen naar de positie van de sporthallen. Wat ons betreft gaat dit in ieder geval 

over de positie van de hal in Dwingeloo, maar zullen we ook met het stichtingsbestuur in Vledder 

gaan overleggen. Het gaat dan over de vraag op welke wijze en tegen welke kosten sporthallen het 

best geëxploiteerd kunnen worden. 

 

 Meerdere fracties hebben vragen gesteld over de ver- en herbouw van het Dingspilhuus en 

Stad en Esch in Diever 

 

Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan een programma van eisen (PvE) voor zowel 

Dingspilhuus als Stad en Esch. De concepten zijn klaar en worden eerdaags in de projectgroep 

besproken. Op 9 december aanstaande presenteren het Stichtingsbestuur Dingspilhuus en 

Scholengemeenschap Stad en Esch tijdens een ‘themaraadsvergadering’ een programma’s van eisen 

aan de raadsleden. Tijdens deze bijeenkomst krijgt u informatie ten aanzien van beide projecten en 

bent u in de gelegenheid om vragen te stellen. Op 10 december is een openbare bijeenkomst bij Stad 

en Esch waarvoor bewoners, ouders, leerlingen en gebruikers worden uitgenodigd.   

In de voormalige gymzaal bij Stad en Esch wordt een Theaterzaal ingericht die multifunctioneel 

gebruikt kan worden. Het onderwijsprogramma van Stad en Esch biedt de gelegenheid tot 

themaonderwijs waarbij theater, dans en muziek een onderwerp is. In dat kader zijn er mogelijkheden 

om met Shakespearetoneel op te trekken; hiervoor wordt aandacht gevraagd bij Stad en Esch. 
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 Meerdere fracties hebben vragen gesteld over het pupillenveld in Dwingeloo in relatie tot de 

bouw van de Brede School Dwingeloo 

 

Begin september hebben wij overleg gehad met Denktank Dwingeloo. De Denktank gaat voor het 

behoud van het sportcomplex Dwingeloo met tevreden gebruikers. Wij hebben aangegeven, dat in het 

kader van de sociale structuurvisie met name voor de buitensport een gedeelde verantwoordelijkheid 

is (bevolking, vereniging en gemeente): in hoeverre is ‘Dwingeloo’ bereid, vanuit dorpskracht een 

bijdrage te leveren? Afgesproken is, dat Denktank Dwingeloo in gesprek gaat met onder andere de 

gebruikers van de velden. Begin oktober zou een vervolgoverleg plaatsvinden, maar hierin is 

vertraging opgetreden. In de commissievergadering van dinsdag 28 oktober 2014 is dit aan u 

teruggekoppeld. We hebben inmiddels ook gesproken met de nieuwe voorzitter van de 

voetbalvereniging Dwingeloo. Op donderdag 27 november presenteren Denktank Dwingeloo en de 

voorzitter van de voetbalvereniging een conceptvisie sportcomplex aan ons. 

 

 De VVD-fractie vraagt of wij al nagedacht hebben over een toekomstige schoollocatie 

‘Inforium Vledder’ 

 

De gevolgen van het dalen van aantal leerlingen in het basisonderwijs worden al snel zichtbaar. OBS 

de Heidehoek uit Vledderveen gaat sluiten en OBS de Eemster is inmiddels een vergaande 

samenwerking  met de Storkschool in Dwingeloo aangegaan en zal ook na dit schooljaar haar deuren 

sluiten. Bij de behandeling van de perspectiefnota heeft de VVD-fractie inderdaad gevraagd of het 

college na wil denken over een toekomstige realisatie van een schoollocatie bij het Inforium voor het 

basisonderwijs van het gehele gebied van Vledder en omstreken. 

Echter, het initiatief voor het sluiten, samengaan of hervestigen van scholen ligt primair bij de 

schoolbesturen. Wanneer een schoolbestuur of beide schoolbesturen ons vragen mee te denken, zijn 

wij uiteraard daartoe bereid. 

Ondanks dat een dergelijke ontwikkeling niet van de een op de andere dag uitgevoerd is, willen wij 

melden dat wij vrij recent geïnvesteerd hebben in de scholen in Vledder en Wilhelminaoord. 

 

 De PvdA-fractie vraagt naar de gemeentelijke invloed op de jeugdzorg 

 

De Jeugdzorg in Drenthe is door de 12 gemeenten gezamenlijk opgepakt. De toegang tot de jeugdzorg 

wordt lokaal ingericht, in Westerveld via het Sociaal Team. Echter, de toegang kan ook via 

bijvoorbeeld de huisarts verlopen.  

Zoals aangegeven tijdens de behandeling van de beleidsplannen sociaal domein, monitoren wij de 

resultaten en zullen wij deze periodiek met uw raad bespreken. 

 

Programma 4 Lokale economie, vrijetijdseconomie en werk & inkomen 

 

 De VVD-fractie heeft gevraagd naar de realisatie van snelle internetverbindingen in 

Westerveld 

 

In opdracht van uw raad is in 2013 gewerkt aan een notitie breedband in Westerveld. De 

raadscommissie Bestuur & Middelen heeft op 10 september 2013 de notitie behandeld en besloten 

deze nog niet vast te stellen omdat de daadwerkelijke behoefte aan een breedbandvoorziening in 

Westerveld nog niet duidelijk was. In 2014 is een behoefteonderzoek uitgevoerd.  

In de tussenliggende periode hebben de ontwikkelingen niet stilgelegen en zijn de ideeën over een 

eigen aan te leggen breedbandnetwerk een stuk concreter geworden.  
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Steeds meer burgers, bedrijven, instellingen en instanties zien in dat een breedbandnetwerk een sterke 

relatie met de leefbaarheid op het platteland heeft. Op basis van burgerinitiatief is in mei 2014 een 

werkgroep gevormd die de belangen voor de aanleg van een breedbandnetwerk in Westerveld wil 

behartigen. Vanuit deze werkgroep is op 1 oktober 2014 de stichting ‘Breedband Westerveld’ 

opgericht met de werknaam ‘Westerveld op Glas’. Hiermee is het initiatief van de gemeente door 

burgerinitiatief overgenomen. De stichting wil zo snel mogelijk een breedbandvoorziening realiseren 

en hierbij starten in het buitengebied van Westerveld. Gezien het belang dat wij hebben bij het slagen 

van dit project, blijven wij op gepaste afstand betrokken, maar wij voeren niet langer de regie. 

Voorstellen hierover kunt u in januari 2015 tegemoet zien.  

 

 Diverse fracties hebben vragen gesteld over de Toegangspoort Oerlandschap Holtingerveld en 

de tegenoverliggende voormalige gemeentewerf én vragen gesteld over de uitvoering van het 

beleidsplan Lokale Economie (onderdeel r&t) 

 

Voor de Toegangspoort is een stichting in oprichting die zich bezig gaat houden met de realisatie van 

een horecavoorziening en een toeristisch informatiepunt. Zodra de voorzieningen gerealiseerd zijn, is 

het de opdracht van de beheerders om meer activiteiten te organiseren op en rondom de poort. Daarbij 

wordt gezocht naar synergie tussen de invulling van de voormalige gemeentewerf, het dorp Havelte 

en de toegangspoort. 

Voor een nieuwe invulling van de voormalige werf is een oproep gedaan waarop met tot medio 

oktober 2014 plannen kon indienen. Wij hebben zes plannen ontvangen die wij beoordelen aan de 

hand van vooraf vastgestelde criteria. Een aantal initiatiefnemers wordt uitgenodigd hun plan 

binnenkort nader toe te lichten.  

 

Graag informeren wij u met een aantal voorbeelden over de ‘zichtbaarheid’ van de uitvoering van het 

r&t-beleid: Vanuit de werkgroep educatie Drents Friese Grensstreek worden er langs de snelwegen 

A28 en A32 bewegwijzeringsborden geplaatst met verwijzing naar de Nationale Parken.  

De toeristisch regisseur van Het nationale park van Drenthe is sinds 2013 actief en bezig met de 

werving van ambassadeurs (ondernemers), er zijn gebiedssafari’s georganiseerd voor ondernemers en 

meerdere nieuwe evenementen waaronder het Bevrijdingsfestival Holtingerveld en de Kolonieloop.  

De toeristische website www.hetnationaleparkvandrenthe.nl is gebouwd en online en de social media 

wordt volop ingezet. Daarnaast komen er regelmatig nieuwsbrieven uit voor diverse doelgroepen én 

zijn er diverse publicaties verschenen in magazines en media.  

 

 Fractie Sterk Westerveld geeft aan, de inkomsten van de passantenhaven Dieverbrug te 

missen in de begroting 

 

De passantenhaven valt onder de verantwoordelijkheid van de provincie Drenthe. De provincie beslist 

over het wel of niet heffen van liggeld.  

 

 De fractie CDA wijst, in relatie tot economie, recreatie 7 toerisme, op achterstallig onderhoud 

 

Vanuit de provincie Drenthe is een subsidieregeling uitgebracht voor het onderhoud/renovatie/nieuwe 

aanleg van fietspaden. Westerveld heeft drie projecten ingediend:  

 Dieverbrug kwaliteitsimpuls fietsknooppunt 78-79 De Stouwe/Koningsschut (tot brug) 

 realisatie ontbrekende schakel fietsnetwerk Havelte Meppel Trambaanweg 

 kwaliteitsimpuls fietsknooppunt 05 Havelte Loosweg naar de Leemgravenweg 

Bij toekenning zal een derde van de investeringsbijdrage gesubsidieerd worden. 
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 De VVD-fractie heeft gevraagd of wij bereid zijn onderzoek te doen naar een 

bedrijveninvesteringszone (BIZ 

 

Vanuit het Recreatieschap Drenthe is een projectgroep geformeerd die uitzoekt of er andere vormen 

van toeristenbelasting haalbaar zijn. Doel hierbij is minimaal dezelfde inkomsten of hoger te 

genereren. Daarnaast wordt er gekeken of deze belasting ook bij andere sectoren belast kan worden en 

niet meer alleen bij de verblijfsrecreatieve sector. Los van het onderzoek van het Recreatieschap 

Drenthe, gaan wij onderzoeken wat de mogelijkheden zijn voor een ondernemersfonds. 

 

 De VVD-fractie vraagt naar de opbrengsten van onze aansluiting bij de EDR en bij Regio 

Zwolle 

 

Wat betreft de Eems Dollard Regio (EDR) is tot nog toe een aantal gesprekken gevoerd met 

initiatiefnemers uit Westerveld. Dit waren projecten op het gebied van werkgelegenheid. In de 

praktijk blijkt het lastig om Westerveld te binden aan een Duits initiatief; dit is een voorwaarde 

binnen de EDR-normen. 

 

Sinds 2013 zijn wij actief binnen de Regio Zwolle. Onze deelname aan de projectgroep Verlichting 

heeft ons concreet bijvoorbeeld € 4.000,- aan subsidiegeld opgeleverd. 

Onderdeel van Regio Zwolle is de Kennispoort die onder andere bijeenkomsten organiseert. Hier 

kunnen ondernemers informatie halen, kennis kunnen brengen én kunnen ondernemers elkaar  en 

andere sectoren (bijvoorbeeld het onderwijs) elkaar treffen. De eerstvolgende bijeenkomst staat 

gepland voor 27 november aanstaande in Dwingeloo. Ook heeft bedrijvencontactfunctionaris al drie 

ondersteuningsverzoeken van Westerveldse ondernemers geplaatst bij Kennispoort Regio Zwolle.  

De 19 gemeentebesturen van Regio Zwolle komen regelmatig bijeen en de eerstvolgende vergadering 

is op 2 december aanstaande bij ASTRON in Dwingeloo. Wij zijn erg blij dat wij deze vergadering 

naar onze gemeente hebben kunnen halen: wij kunnen daarmee niet alleen een uniek bedrijf tonen, 

maar óók laten zien dat Westerveld de natuurlijke poort naar het stedelijke Zwolle is.   

 

 De VVD-fractie heeft gevraagd naar de gezamenlijke visie op de toekomst Reestmond en de 

IGSD  

 

In alle vijf gemeenten is in het beleidsplan Participatiewet de opdracht opgenomen om: een 

gezamenlijke opdracht te formuleren voor een haalbaarheidsonderzoek naar de optimale en 

gezamenlijke uitvoering van de Participatiewet. De eerste stappen zijn hiervoor gezet, maar de 

opdrachtformulering/planning moet nog gemaakt worden. Een concreet antwoord op de vraag is 

daardoor nog niet te geven. Wij hebben het uitgangspunt om dit proces weliswaar zorgvuldig en 

conform een vooraf gemaakte stevige planning te doorlopen. 

 

 Meerdere fracties hebben gevraagd om een nadere uitleg over de dienstverbanden bij 

Reestmond 

 

Een Wsw-dienstverband is in z’n algemeenheid geen dienstverband bij een reguliere werkgever. Het 

gaat veelal om groepsdetacheringen, een aantal individuele detacheringen en beschut binnen en 

buiten. Het beschermd werken ofwel een dienstverband bij een reguliere werkgevers blijft ver achter.  
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De instrumenten in het kader van de Participatiewet zijn er meer op gericht om plaatsingen bij 

reguliere werkgevers te realiseren zoals de loonkostensubsidie en het 1000-banenplan voor mensen 

met een beperking.   

 

De gemeente Westerveld heeft als redelijk grote werkgever ook een verantwoordelijkheid als 

maatschappelijk ondernemer. Deze verantwoordelijkheid is de gemeente Westerveld ook in de 

afgelopen jaren niet uit de weg gegaan. Vooral in het kader van de inhuur van diensten wordt gebruik 

gemaakt van onder andere Reestmond. In 2015 zullen in het kader van HRM, heroverwegingen 

gemaakt moeten worden hoe het ‘maatschappelijk ondernemer zijn’ in de toekomst en in de lijn van 

het kabinetsbeleid in te vullen. Dit geldt ook voor het aanbestedingsbeleid en heeft hiermee ook een 

duidelijk link. Dat zal ook in deze heroverwegingen meegenomen moeten worden. Social return on 

investment is nu al een vast onderdeel in de grotere aanbestedingen, dit kan mogelijk nog breder 

ingezet worden 

 

Programma 5 Zorg, welzijn en cultuur 

 

 Diverse fracties hebben vragen gesteld over de gedragscode lelieteelt 

 

Wij voeren gesprekken met betrokkenen en belanghebbenden, om te komen tot een overlegtafel. Het 

doel hiervan is te komen tot afspraken, die uit kunnen minden in een gedragscode. Dit is een proces 

waarin we met meerdere partijen, met uiteenlopende belangen, spreken. Het proces om te komen tot 

een gedrag code kunnen we bevorderen en faciliteren, wij kunnen geen gedragscode afdwingen. 

 

 Fractie sterk Westerveld vraagt naar meer helderheid over de subsidiëring van stichting 

Welzijn MensenWerk (WMW) en stichting MEE 

 

De subsidieafspraken met WMW vindt u niet terug in de begroting, maar het is niet zo dat wij geen 

breed inzicht hebben in de subsidiëring van WMW. Met WMW hebben we een zogeheten BCF 

(beleidsgestuurde contractfinanciering) subsidierelatie. Dat betekent dat er per prestatieveld 

opdrachten worden gegeven, waarbij we ook doel, resultaat, effect benoemen. Daarnaast vragen we 

aan WMW om via inzet, indicatoren en prestatie-eenheden duidelijk te maken hoe zij inzet plegen en 

waarop. Onze insteek is daarbij om dat zo SMART mogelijk te doen. Punt van aandacht daarbij is wel 

dat resultaat en met name effect bij welzijnswerk niet altijd gemakkelijk te meten is. Daarnaast is het 

zo dat welzijn nieuwe stijl zich ook niet altijd goed verhoudt tot het vooraf meetbaar formuleren. 

Welzijn nieuwe stijl is: ‘daar aanwezig zijn waar de burger een vraag heeft’ en die vraag laat zich 

vooraf lang niet altijd strak en meetbaar formuleren. Ook is het zo dat het intensief meten van 

prestaties in de praktijk tot veel papierwerk leidt en dat gaat dan weer af van de directe inzet (‘minder 

handen aan het bed’). 

 

Jaarlijks wordt de opdracht en offerte WMW met ons besproken en deze gaat ter info naar uw raad. 

WMW werkt samen met de burger en gaat uit van de vraag van de burger. Met de opdracht aan 

WMW geven we aan, waaraan we subsidiegeld beschikbaar stellen. Niet elk initiatief wordt 

ondersteund, vandaar ook het geven van gerichte opdrachten. We gaan er altijd van uit dat WMW 

samen met de burger (via eigen kracht) uitvoering geeft aan een opdracht.  

 

Wanneer het gaat om hulpverlening via het AMW heeft die samenwerking een andere dimensie dan 

wanneer het gaat om het ondersteunen van het kinderwerk. Jaarlijks wordt ook weer gesproken over 

het jaarverslag en de jaarrekening.  
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WMW is momenteel bezig met het inrichten van de jaarstukken om beter aan te sluiten op onze 

subsidie-opdracht ten aanzien van geleverde prestaties. Daarnaast bespreken we vier keer per jaar alle 

werkzaamheden van WMW in relatie tot de opdracht. 

WMW is een instelling waarbij we juist erg letten op prestaties en resultaten.  

 

De Stichting MEE krijgt een budget voor cliëntondersteuning, een functie die zij reeds jaren uitvoert. 

Dit is overeenkomstig de lijn van het Rijk onder andere ter voorkoming van frictiekosten. Er zijn meer 

partijen op deze markt bekend; er zijn weinig met langdurige ervaring.  

 

 Fractie Progressief Westerveld stelt in haar beschouwingen het budget huishoudelijke hulp 

aan de orde 

 

Door veranderingen in de werkwijze en vormgeving van de diensten op grond van de Wmo is de 

bezuiniging wel te realiseren. De kwaliteit wordt gehandhaafd. De diensten worden anders ingedeeld, 

worden alleen verstrekt aan mensen die dat echt nodig hebben en richten zich met name op hygiëne 

(basispakket) en planbare hulp (pluspakket) . De Kanteling wordt verder doorgevoerd (meer 

zelfwerkzaamheid en sociale samenhang in de samenleving). In 2015 zal een tegemoetkoming 

zorgkosten worden gepubliceerd zoals aangekondigd in het beleidsplan Wmo 2015-2016. Het voorstel 

gaat uit van de laagste inkomens en feitelijke zorgkosten. 

 

 Fractie Progressief Westerveld stelt in haar beschouwingen het door het Rijk beschikbare 

budget voor de transities aan de orde  

 

Wij zijn niet op voorhand bereid tot herschikking van taken als gevolg van overschrijfding van het 

decentralisatiebudget, maar streven er naar de kosten van de transities en transformatie binnen het 

door het Rijk beschikbaar gestelde budget te houden. In de beleidsplannen heeft u kunnen lezen dat 

wij reeds met voorbereidingen nieuw beleid bezig zijn en dat een en ander zeker voor 1 januari 2016 

zal zijn ingevoerd. 

 

 Diverse fracties hebben vragen gesteld over de reservering voor het sociaal domein 

 

Tijdens de raadsbehandeling van het sociaal domein op 21 oktober jl. hebt u het financieel kader 

(spelregels) voor wat betreft het gebruik van de reserve vastgelegd. Voor de Wmo denken wij dat in 

de loop van 2015 en zeker begin 2016 de uitgaven in de pas zullen lopen met de beschikbare 

middelen. 

 

 De fractie DSSW vraagt naar de situatie op woonwagenterrein Vledder 

 

Na een uitgebreid onderzoek door een gespecialiseerd bureau is vastgesteld dat er geen sprake is van 

een voor mensen onveilige situatie. Door de geringe afstand tussen de woonwagens is de kans op 

aanzienlijke materiële schade groot. Het onderzoek heeft een aantal aanbevelingen gedaan in de vorm 

van het aanbrengen van bouwkundige aanpassingen om een dergelijke schade bij brand te 

minimaliseren. Met alle bewoners is daarover in principe overeenstemming bereikt, doch enkelen van 

hen stellen aanvullende eisen die buiten de orde van brandveiligheid vallen. Aangezien voor de 

aanpassingen de instemming van alle bewoners noodzakelijk is, zijn de onderhandelingen nog niet 

afgerond. 
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Programma 6 Ruimtelijke ontwikkeling 

 

 De VVD-fractie heeft meerdere vragen gesteld over het Bestemmingsplan buitengebied en 

specifiek de gevolgen van de uitspraak van de Raad van State 

 

De uitspraken van de Raad van State hebben tot gevolg dat het bestemmingsplan op verschillende 

onderdelen moet worden hersteld. Voor twee individuele percelen moet dit binnen negen maanden na 

de uitspraak: de percelen ‘Van Helomaweg – veiligheidszone lpg’ in Havelte en Bosrand 18 (Bospub) 

in Dwingeloo.  

Voor de overige onderdelen, inclusief die in het reparatieplan zijn opgenomen, geldt in beginsel dat 

herstel binnen één jaar moet plaats vinden. Momenteel wordt bezien of het wenselijk is in procedurele 

zin een knip te maken tussen het agrarische deel en het overige deel van het buitengebied. Het 

herstellen van het bestemmingsplan voor het niet-agrarische deel van het gebied kan vrij eenvoudig  

en snel plaatsvinden, omdat daar geen onderzoek voor nodig is. Met dit planproces zal binnenkort 

worden gestart. 

 

Het herstellen van het agrarische deel van het plangebied vergt nader onderzoek ten aanzien van de 

passende beoordeling  en de juridische mogelijkheden om,  met  inachtneming van de 

Natuurwetgeving, in het bestemmingsplan ontwikkelingsruimte voor veebedrijven te bieden. Dit is 

een juridisch vraagstuk dat landelijk de aandacht heeft. We zijn hierover in overleg met het 

planologisch adviesbureau. Bezien wordt, of het inventariseren van de bestaande 

ammoniakemissie(rechten) van de veehouderijen wenselijk is om tot een oplossing te komen. 

Waarschijnlijk moet voor het agrarisch deel van het plangebied opnieuw advies van de m.e.r.-

commissie worden aangevraagd. Wij verwachten dat begin volgend jaar met dit planproces kan 

worden gestart.  

 

Voor het perceel Polderweg 1 in Nijensleek geldt een bijzondere situatie, omdat het hier om een 

concreet bouwplan tot uitbreiding van het varkensbedrijf gaat. De in gang gezette procedure voor een 

omgevingsvergunning kan in verband met de vernietiging van het wijzigingsplan niet worden 

vervolgd. Voor dit bouwplan moet een nieuwe planologische procedure worden gestart. Met het 

betreffende bedrijf vindt overleg plaats over de processtappen die nodig zijn om de ontstane impasse 

voor dit bedrijf te doorbreken. 

 

De communicatie heeft onder andere plaatsgevonden via publicaties in de krant en de website. Er is 

met veel initiatiefnemers individueel overleg gevoerd. In veel gevallen is het mogelijk om de beoogde 

ontwikkeling met een andere procedure (projectbesluit) alsnog mogelijk te maken. Er zijn ons dan ook 

geen situaties bekend van ondernemers die in de wacht staan.  

 

Wat betreft de kosten voor het rechttrekken van het bestemmingsplan: wij hebben daar nog geen 

bedrag voor begroot. De initiële kosten van juridische ondersteuning en overleg, konden in 2014 

gedekt worden uit het beschikbare budget voor bestemmingsplannen, aangezien er een aantal plannen  

in 2015 in plaats van in 2014 in procedure gaan (bijvoorbeeld Havelte Dorp).  

Op basis van de aanbesteding van het reparatieplan, zoals bij vraag 1 omschreven, kunnen wij een 

meer concrete inschatting maken van de kosten. Wanneer nodig, zullen wij deze kosten bij de eerste 

bestuursrapportage 2015 aan u voorleggen.  
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 De VVD-fractie vraagt naar het aantal verstrekte startersleningen 

 

In 2014 is er één lening verstrekt. Daarnaast zijn wel enkele aanvragen ingediend, maar deze zijn om 

uiteenlopende redenen (te hoge aankoopprijs of het niet voldoen aan andere voorwaarden) niet 

toegekend. Er bereiken ons niet veel aanvragen; vaak is de aankoopprijs het voornaamste euvel. Wij 

communiceren over de starterslening via onze website en er zijn informatiepakketten af te halen bij de 

balie. Ook zijn de makelaars en hypotheekverstrekkers over het algemeen goed bekend met 

regelingen.  

Waarom er niet meer gebruik van deze ondersteuning gemaakt wordt,  is lastig in te schatten.  

Misschien speelt de berichtgeving dat de landelijke regeling uitgeput raakt een rol (dit is overigens 

niet van invloed op het leningdeel dat wij als gemeente kunnen verstrekken aangezien ons budget nog 

wel toereikend is). Tot slot zien wij dat er wel veel gebruik is gemaakt van andere kortingsregelingen 

voor met name nieuwbouwwoningen, zoals een korting op de grondprijs voor starters.  

 

Programma 7 Financiën en belastingen 

 

 Meerdere fracties hebben een vraag gesteld over de inhuur en de ambtelijke samenwerking 

met Meppel 

 

De samenwerking met Meppel heeft vooral als doel: het verhogen van de kwaliteit en het verminderen 

van de kwetsbaarheid. Waar mogelijk willen we uiteraard ook efficiency behalen uit de 

samenwerking (lagere kosten). Dit verwachten we zeker te kunnen doen op het vlak van 

managementformatie. Het is namelijk voor de hand liggend dat bij samenwerking de formatie van het 

management zal afnemen. Om die reden worden vacatures die ontstaan op managementniveau op dit 

moment tijdelijk ingevuld. Hierdoor creëren we voor straks meer flexibiliteit. Wanneer tijdelijk 

invullen niet lukt via intern doorschuiven, zoals dit wel is gebeurd bij de teamleider Leefomgeving en 

het Afdelingshoofd Ondersteuning, zijn we aangewezen op extern inhuren. Dit is het geval voor de 

vacature teamleider Financiën/Belastingen/BMO en de vacature teamleider ICT. De kosten voor 

inhuur kunnen echter slechts ten dele worden gefinancierd uit de ontstane vacatureruimte. Het restant 

van deze kosten voor inhuur wordt daarna gedekt uit de flexibele schil. De beschikbare ruimte binnen 

de flexibele schil is afhankelijk van de overige vacatureruimte die in de loop van dit jaar ontstaat en 

vooraf is niet te voorspellen of er genoeg dekking ontstaat binnen deze flexibele schil. Indien er 

binnen de flexibele schil niet voldoende ruimte ontstaat om de kosten voor inhuur te dekken, zal er 

maximaal een overschrijding van € 94.000,- ontstaan. We hebben het hier dus over een mogelijk 

risico. Hier staat uiteindelijk een structureel voordeel tegenover, die ontstaat door een krimpende 

managementformatie door samenwerking. Het is nog te vroeg om aan te kunnen geven, hoe groot dit 

voordeel zal zijn. 

 

 Fractie Progressief Westerveld vraagt naar de hoogte van het inflatiepercentage OZB 

 

Bij het opstellen van de Perspectiefnota 2014 wordt voor de begroting van het daaropvolgende jaar 

(2015) uitgegaan van het inflatiepercentage van het jaar daarvoor (2013). Dit is een gangbare 

werkwijze die al meerdere jaren door college en raad wordt gehanteerd.  Hier is voor 2015 een inflatie 

van 2,5% uit naar voren gekomen dat ook als zodanig in de Perspectiefnota 2014 is verwerkt. Een 

lager percentage (bijvoorbeeld 2%) voor 2015 voor de ozb, betekent een lagere opbrengst van € 

14.250, waar dan een andere wijze van dekking in de begroting moet worden gevonden dan wel dat 

dekking door de inflatie zelf plaatsvindt. 
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 Fractie Progressief Westerveld vraagt naar de verhoging van de toeristenbelasting in relatie 

tot de Sociale structuurvisie 

 

Als onderdeel bij de vaststelling van de Sociale structuurvisie is een verhoging van de 

toeristenbelasting als dekkingsmiddel opgenomen. De meeste zaken uit de sociale structuurvisie zijn 

inmiddels al afgerond. Het Dingspilhuus en Stad en Esch zijn de laatste onderwerpen waarover 

besluitvorming heeft plaatsgevonden, en hiermee is inmiddels ook gestart. Hiervoor is een 

conceptplanning opgesteld en op basis hiervan zal medio 2015 met de daadwerkelijke uitvoering 

worden gestart. Zoals afgesproken met uw raad wordt deze verhoging van de toeristenbelasting 

ingevoerd, op het moment dat nodig is.  

 

 Fractie Progressief Westerveld vraagt naar het financieren van tegenvallers wanneer ‘de 

frictiepot leeg is 

 

De frictiepot is in 2010 ingesteld om frictie uit ombuigingsvoorstellen te kunnen financieren. In 2012 

heeft uw raad besloten hier een ruimere bestemming aan te geven zoals bijvoorbeeld de Sociale 

structuurvisie. Nu de Sociale structuurvisie is ‘ingevuld’, kan de frictiepot komen te vervallen (zie 2e 

burap 2014). Voor eventuele toekomstige financiële tegenvallers wordt in eerste instantie binnen het 

betreffende programma naar dekking gezocht en anders worden daarvoor bij de perspectiefnota en/of 

bestuursrapportages, voorstellen aan de raad gedaan. 

 

 Fractie Gemeentebelangen vraagt binnen welk beleid en welk financieel perspectief de 

begroting goedgekeurd dient te worden door de raad 

 

Wij vragen de gemeenteraad de Programmabegroting 2015 vast te stellen. Onder elk programma is 

daarin het toetsingskader aangegeven. In de inleiding is een financieel meerjarenperspectief gegeven. 

Vervolgens is dit in de 2e bestuursrapportage 2014 voor 2015 en volgende jaren geactualiseerd.  

 

 Fractie DSSW vraagt naar de hoogte van de tarieven afvalstoffenheffing en het tarief op het  

Afvalbrengstation    

 

In 2014 zijn de tarieven afvalstoffenheffing ten opzichte van 2013, mede door aanwending van de 

reserve, gedaald. In 2015 dalen we weer iets. Als met de invoering van verdere scheiding van 

afvalstoffen, zoals de inzameling van plastics/drankkartons/blik, ervaring is opgedaan, wordt uiteraard 

ook opnieuw gekeken naar de tarieven. Overigens is er in de begroting 2015 geen sprake van een 

overdekking.  

 

De ervaring van de beheerders van het afvalbrengstation zijn positief. Zij horen geen klachten en ook 

anderszins zijn bij de gemeente geen klachten binnen gekomen. Er is bewust gekozen voor één tarief 

om discussie aan de poort te voorkomen als bijvoorbeeld verschillende soorten afval op een 

aanhanger worden aangevoerd.. 

 

 Fractie DSSW vraagt naar de rente over reserves en voorzieningen 

 

Zoals we in de Perspectiefnota 2014 hebben geschreven, gaan we voor de Perspectiefnota 2015 

onderzoeken wat de effecten zijn van het niet opnemen in de exploitatie van de rente over de 

algemene reserve. 
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 De VVD-fractie vraagt wat het schatkistbankieren inhoudt voor de gemeente 

 

Het schatkistbankieren betekent dat de gemeente verplicht is overtollige financiële middelen bij het 

ministerie van Financiën te ‘beleggen’. De rente die we hierover ontvangen is beduidend lager dan 

toen de gemeente nog de vrijheid had om zelf te bepalen waar financiële middelen werden belegd. 

 

 De VVD-fractie vraagt om een verklaring voor de daling van het aantal WOZ-

bezwaarschriften 

 

De daling van het aantal bezwaarschriften tegen WOZ-beschikkingen wordt onder andere veroorzaakt 

door meer inpandige opnames van objecten, verbetering van de WOZ-administratie en meer 

bewustwording bij de burgers over de schommelingen in de waardes. 

 

 De VVD-fractie vraagt of er (al/weer) meer bekend is over de Algemene uitkering 

 

In de septembercirculaire is de laatst bekende informatie met betrekking tot de Algemene uitkering uit 

het Gemeentefonds van het ministerie van BZK opgenomen. De inhoud is in de 2e bestuursrapportage 

2014 (pag 55) verwerkt.  

 

 De CDA-fractie vraagt of er al maatregelen bekend zijn voor de aangekondigde bezuiniging 

van € 1 miljoen 

 

In de programmabegroting is een taakstellende bezuiniging opgenomen van € 1 miljoen met ingang 

van 2017. De reden hiervan is dat met name de inkomsten van het Rijk (de Algemene uitkering) 

komende jaren fors lager worden waardoor we, zonder maatregelen, geen sluitende 

meerjarenbegroting meer kunnen presenteren. Op pagina 61 van de 2
e
 bestuursrapportage is 

aangegeven dat door maatregelen, het bedrag van 1 miljoen met € 110.000,- bijgesteld kan worden. 

het nog vast te stellen Collegeprogramma is nog niet verwerkt.  

 




